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Openbare raadsvergadering gemeente Krimpenerwaard 

 
Algemeen: 
Datum: 7 november 2017 
Tijd:  16.00 – 22.00 uur 
Locatie: Raadszaal gemeentehuis te Lekkerkerk 
 
Aanwezig: 
Voorzitter: burgemeester R.S. Cazemier 
Griffier: de heer K.E. Driehuijs 
Leden: CDA: de heer J. Dekker, de heer K. Larooij, de heer F.J.J. Mone en de heer J.H. Verkerk 
  ChristenUnie: de heer G. Both, de heer A.H. van Dorp en mevrouw N.E. van Zijl-Vuijk 
  D66: de heer A. Bening en mevrouw E.J. Jaspers 
  Gemeente Belang Schoonhoven: mevrouw A. van Buren-van der Heiden en de heer P. Heerens 
  Pro Krimpenerwaard: de heer A. Struijs 
  PvdA: mevrouw G.J. Goudriaan-de Vries, de heer C. van der Graaf en mevrouw M.A.C. Willems 
  SGP: de heer J.W. van der Ham, de heer D.C. Koelewijn, de heer J. Verburg, de heer H.W. Wassink en 

de heer A. van der Wende 
  VGBK: de heer Y. van Dortmont, de heer P. van der Hek, de heer J.C. de Keuning, 

de heer W. Pannekoek, de heer B. Schamper, de heer W.J. Schoof en de heer L.A. de Wit 
  VVD: de heer G.J.W. Hamel, mevrouw M. Verduijn, de heer R. van der Wilt en de heer G.P. Zuijderwijk 
Wethouders: mevrouw D. Blok, mevrouw R. Boere, de heer J. Neven en mevrouw L. Sleeuwenhoek  
Secretaris: mevrouw M. Plantinga 
Griffie: mevrouw P. Goedvolk, mevrouw L. Duijm en mevrouw M. Josche 
Notulist: mevrouw P. Heijne, Dria 
 
Afwezig: de heer J. Vente, wethouder 
_____________________________________________________________________________________________ 
 
1. Welkom 

De voorzitter heet alle aanwezigen welkom bij de openbare vergadering van de raad van de gemeente 
Krimpenerwaard. De spreektijden bedragen 25 minuten per fractie en 60 minuten voor het college.  
De heer Vente is wegens ziekte afwezig en zijn portefeuilles worden waargenomen door de andere collegeleden. De 
beste wensen namens de raad worden aan hem overgedragen. 
 
2. Opening 

De voorzitter opent de vergadering. 
 
3. Moment van stilte 

De voorzitter verzoekt de aanwezigen een korte stilte in acht te nemen waarbij eenieder zich op zijn of haar gewenste 
wijze kan voorbereiden op de vergadering. 
 
4. Vaststellen van de agenda van 7 november 2017 

De gemeenteraad stelt de agenda ongewijzigd vast. 
 
5. Bekrachtiging geheimhouding 

De gemeenteraad bekrachtigt de geheimhouding van de nieuw toegevoegde stukken. 
 
6. Spreekrecht burgers 

Er hebben zich geen insprekers gemeld. 
 
8. Tweede tussentijdse rapportage 2017 

De heer Struijs, PK, ziet positieve resultaten. Er moest echter ruim 500.000 euro uit de algemene reserve worden 
gehaald. De fractie stemt niet in met de ombuiging van 65.000 euro voor het onderhoudsniveau van gemeentelijke 
bebouwing. De mondelinge vragen in commissie over het armoedebeleid, een zeer serieus punt, waren voor Pro 
Krimpenerwaard aanleiding deze schriftelijk te stellen. De antwoorden volgen. 
De inhuur van personeelsbureaus voor 728.000 euro is een fors bedrag. De fractie stelt het op prijs als dit wordt 
teruggedraaid, zeker als het een structurele situatie betreft. 
Pro Krimpenerwaard roept het college op voortvarend met de probleemdossiers, waarvan er een is geschrapt, aan de 
slag te gaan, omdat het voor de gemeente om veel geld gaat. 
Een groot deel van het zorgbudget wordt besteed aan externe managers. Dit is een zorg van Pro Krimpenerwaard 
want het geld moet gaan naar de mensen voor wie het is bedoeld. 
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In de beantwoording over de verkeersveilige schoolroutes blijft één punt onduidelijk, namelijk de jaarlijkse rapportage 
van de verkeersongevallen. 
 
De heer Bening, D66, meldt dat zijn fractie de bijsturingen voor 2018 naar aanleiding van deze rapportage bij de 
begrotingsbehandeling aan de orde zal stellen. 
 
Wethouder Boere memoreert dat het positieve resultaat na de herindeling een jaar eerder is bereikt dan begin 2015 
verwacht. Het college ziet dit als pluspunt. 
Het gebouwenonderhoud moet acceptabel worden, dus niet kwalitatief hoogstaand maar sober en doelmatig. 
De probleemdossiers moeten goed worden opgepakt om de advocaatskosten te beperken waar alle betrokken 
gemeenten mee te maken hebben. 
Het college is voortvarend bezig om externe inhuur voor vaste zorgmedewerkers in te stellen. 
 
Wethouder Neven vult bij de laatste opmerking aan dat besloten is 8 fte vast in te zetten in plaats van inhuur bij het 
Loket Samenleving & Zorg. 
Het college zegt toe de ongevallenrapportages op te stellen in het kader van verkeersveilige schoolroutes. 
 
De gemeenteraad stemt met algemene stemmen in met het raadsvoorstel waarbij Pro Krimpenerwaard wordt geacht 
tegen de dotatie aan het Onderhoudsfonds Gebouwen te hebben gestemd. 
 
9. Meerjarenbegroting 2018-2021 

De heer Struijs, PK, dankt het college en de ambtenaren voor het opstellen van de Meerjarenbegroting en het correct 
beantwoorden van de meeste technische en politieke vragen. Evenals in 2017 is er voor 2018 en verder geen nieuw 
beleid gepresenteerd. Pro Krimpenerwaard ziet 2018 als een verloren jaar. 
De lastenverlaging is volgens het college lager dan de inflatie. Dat kan ook niet anders omdat de lasten de eerste jaren 
na de herindeling fors toenamen. Deze bedragen zijn nog altijd meer dan het landelijk gemiddelde. Vandaar het 
volgende amendement. 
 
=== 
A17-30, PK inzake Inflatiecorrectie OZB 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
 
Besluit de tarieven en dus ook de opbrengst OZB met 1,4 procent te verlagen en de uitkomst in de meerjarenbegroting 
te verwerken. 
 
Toelichting 
De lokale lasten zouden volgens afspraak in 2018 niet stijgen. Door toepassing van de inflatiecorrectie van 1,4 procent 
stijgt de OZB ook in 2018. De lokale lasten in deze gemeente zijn fors hoger dan het landelijke gemiddelde. De 
inflatiecorrectie moet achterwege blijven om meer in de pas te lopen met de lokale lasten op het niveau van het 
landelijke gemiddelde. Hiervoor zijn voldoende dekkingsmiddelen aangereikt in de algemene beschouwingen. 
 
Het amendement is ondertekend door de fractie van PK. 
=== 
 
De heer Struijs, PK, noemt het positieve begrotingssaldo van 7.000 euro minimaal en discutabel. Het bedrag is onder 
meer ontstaan door een tragere uitvoering van het investeringsprogramma, het doorschuiven van kapitaalslasten van 
investeringen, de niet voor alle budgetten doorgevoerde indexering van 1,4 procent, een structurele besparing van 
800.000 euro op het sociaal domein, terwijl algemeen bekend is dat die voorzieningen karig zijn en niet in de pas lopen 
met de buurgemeenten en maatwerkzorg volgens de fractie het uitgangspunt zou moeten zijn en ten slotte een 
bezuiniging van 100.000 euro op het minimabeleid om de Begroting sluitend te maken.  
In 2016 hadden 1.330 huishoudens, dat is 6 procent, een inkomen tot maximaal 110 procent van het wettelijk sociaal 
minimum. Ongeveer 18 procent van de eenoudergezinnen behoort tot de minimapopulatie. Bijna 6 procent van de 
kinderen groeit daarin op. Pro Krimpenerwaard gaat voor een armoedevrije gemeente gaat en vindt het collegebeleid 
hieromtrent stuitend. 
Het afschaffen van hondenbelasting is tegen de afspraak in niet verwerkt in de Begroting. Dit leidt tot een tekort van 
75.000 euro in vier jaar. 
Het onderhoudsniveau van de gemeentelijke accommodaties wordt versoberder uitgevoerd. De fractie vindt dit 
onverantwoord. 
De structurele overschrijding met 800.000 euro voor de deelnemende gemeenten in de gemeenschappelijke 
regelingen van de Dienst Openbare Gezondheidszorg Midden-Holland is niet in de Begroting verwerkt. Het college 
meldt dat dit nog wordt aangepast, maar daar had men voor de Begroting 2018 rekening mee kunnen houden. 
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Pro Krimpenerwaard trekt de hoogte van de begrotingssaldi voor de jaren na 2018 in twijfel, vooral gezien de financieel 
risicovolle ICT in 2021. De Begroting is sluitend op papier, maar de nettoschuldquote is fors hoger dan in 2016, 

namelijk 42 procent ten opzichte van 39 procent, de structurele exploitatieruimte is min 2 procent. Meerjarig wordt aan 

de provinciale norm van minimaal 0 procent voldaan, maar ook dan minimaal, namelijk 0,3 procent in 2020 en 2021. 
De bestemmingsreserve en daarmee de solvabiliteit, 5 procent lager dan in 2016, nemen af, de algemene reserve met 
ruim 2 miljoen euro. Dit in tegenstelling tot hetgeen de VVD schetst.  
Pro Krimpenerwaard doet in zijn tegenbegroting geen greep in de algemene reserve, in tegenstelling tot het college. 
Men stelt de volgende ombuigingen voor, te weten het dekkingspercentage lijkbezorgingsrechten naar 60 procent, 
terugbrengen van het aantal wethouders van vijf naar vier (Dit scheelt structureel 150.000 euro per jaar.) en geen 
vervanging van wethouder Blok voor de laatste maanden. De totale overhead exclusief kapitaalslasten is 
32 miljoen euro. Dit is te hoog. De apparaatskosten zijn 5 procent duurder en de externe inhuur is met 41 procent 
hoger dan het landelijk gemiddelde. De fractie vindt de beantwoording hierop onvoldoende. De 10 miljoen euro eigen 
vermogen die bij de samenwerkingsverbanden op de plank ligt, moet herverdeeld worden onder de aangesloten 
gemeenten. Zij houden zich louter bezig met beleidsuitvoering en hebben dus geen reserve nodig. Het 
leerlingenvervoer naar de scholen met eigen religieuze identiteit kan 30.000 euro goedkoper door die regeling af te 
schaffen. Ouders zijn vrij in hun schoolkeuze en moeten de kosten van het leerlingenvervoer niet afwentelen op de 
gemeenschap. De gemeente moet de tarieven vaste kosten reinigingsrechten naar beneden bijstellen om in gelijke pas 
te lopen met minder aanbod van restafval. Voorts doet Pro Krimpenerwaard nog enkele bezuinigingsvoorstellen, zoals 
afschaffing van de hondenbelasting voor 2018-2021 en geen stijging van de lastendruk voor de inwoners ook niet met 
de inflatiecorrectie van 1,4 procent. 
Er moeten meer boa’s en juristen worden aangetrokken. Blijkens de evaluatie is de capaciteit onvoldoende in relatie tot 
het aantal meldingen. 
Pro Krimpenerwaard wil een Nota Kunst en Cultuur in 2018, aanpak van de schuldproblematiek en zeker geen 
wachtlijsten. Een effectievere aanpak om mensen naar werk toe te leiden via maatwerk. Het college had als doel het 
aantal uitkeringsgerechtigden naar van 600 naar 400 af te laten nemen inclusief instroom. Het resultaat is een stijging 
naar 641. Waarom wordt dit niet serieus aangepakt? 
De fractie is voor een actievere inzet van jeugd- en jongerenwerk want het gaat hier om de toekomst. 
Het Subsidiejaarplan wordt door de fractie niet gesteund. De structurele subsidie voor diverse cultuuraccommodaties 
loopt fors uiteen per kern en behoeft harmonisering. Reactie van het college hierop bleef uit. Pro Krimpenerwaard wil 
indirecte subsidies opnemen in dit jaarplan. 
Duurzaamheid staat bij de fractie hoog in het vaandel. Door de bodemdaling levert het veenweidegebied inmiddels 
48 procent van de totale CO2-uitstoot, met een grote rol voor de agrarische sector. Dit moet snel, serieus en samen 
met de agrariërs worden opgepakt. Echte verduurzaming heeft in de ogen van Pro Krimpenerwaard in deze 
raadsperiode niet plaatsgevonden, alleen randverschijnselen krijgen de aandacht van het college. 
Voor de ontsluiting van de Krimpenerwaard wordt te weinig ingezet op vervoer via de Lek en het openbaar vervoer, 
ook tussen de kernen onderling. 
Onder druk van de fractie wordt eind dit jaar eindelijk de aanpak van snel internet in het buitengebied gepresenteerd. 
Pro Krimpenerwaard wil de zogenaamde tiny houses meer ruimte geven in deze gemeente. 
Mensen met schulden kan perspectief worden geboden door meer personen toe te laten tot de schuldsanering met 
gebruikmaking van een budgetcoach. 
De gemeenten ontvangen een extra niet-geoormerkt budget van 27,8 miljoen euro, bedoeld voor projecten om 
kwetsbaren langer thuis te laten wonen. Hoeveel ontvangt deze gemeente? Pro Krimpenerwaard wil dit hele bedrag 
aan de genoemde doelgroep besteden. 
Tot slot dient de fractie ten aanzien van meerdere van de besproken onderdelen de volgende moties in. 
 
=== 
M17-55, PK inzake Tiny houses 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 

constaterende dat 
- de woningvoorraad moet worden geherstructureerd om de leefbaarheid te vergroten en jongeren een goed 

alternatief voor de stad te bieden 
- de gemeente daarmee vitaal blijft en haar economische draagkracht behoudt 
- naast renovatie van de bestaande woningvoorraad nieuwe woningen worden gebouwd voor alle 

inkomensgroepen, waaronder meer sociale huurwoningen 
- initiatieven zoals tiny houses meer ruimte in de gemeente gegeven moeten worden 
- deze duurzame, zelfvoorzienend, betaalbare kleine woningen, rond de 40.000 euro, zeer geschikt zijn als 

starterswoningen 
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verzoekt het college 
om de zogenaamde Tiny houses in de woonvisie op te nemen, hiervoor locaties aan te wijzen en de raad over de 
uitvoering te informeren 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
De motie is ondertekend door de fractie van PK. 
=== 
 
=== 
M17-61, PK inzake Budgetcoach 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 
constaterende dat 
- de gemeentelijke schulddienstverlening gericht is op het stabiliseren van mensen en hun schuldensituatie 
- het college inkomensbeheerders inschakelen om een stabiele situatie te krijgen en te behouden 
- na stabilisatie schuldbemiddeling gestart kan worden 
- budgetcoaching hierbij aanvullend ingezet kan worden 
- die mogelijkheden hiervoor nog niet worden benut 
 
van mening dat 
mensen weer een perspectief op een schuldenvrij bestaan moet worden gegeven, door meer mensen toe te laten tot 
de schuldsanering en gebruik maken van een budgetcoach 
 
draagt het college op 
ook het middel van budgetcoach in te zetten bij gemeentelijke schuldhulpverlening 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
De motie is ondertekend door de fractie van PK. 
=== 
 
=== 
M17-56, PK inzake Reinigingsrechten 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 

constaterende dat 
- door het succes van de afvalscheiding door de inwoners de vaste kosten van de tarieven reinigingsrechten zelfs 

kunnen stijgen als de vaste lasten bij Cyclus niet in gelijke mate afnemen 
- de inwoners via het systeem van diftar slechts op een deel van de kosten invloed kunnen uitoefenen 
- afvalscheiding kostenbesparend werkt 
- als de inwoners de rekening moeten betalen voor de afvalscheiding dat ontmoedigend werkt voor het 

duurzaamheidsbeleid 
- het college blijkbaar geen aanstalten maakt om Cyclus hierop aan te spreken 
- collegeleden zijn vertegenwoordigd in de gemeenschappelijke regeling Cyclus 
 
verzoekt het college 

er scherp op toe te zien dat de vaste lasten van het bedrijf gelijke tred houden met de groei van de afvalscheiding 

 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
De motie is ondertekend door de fractie van PK. 
=== 
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=== 
M17-57, PK inzake Nota kunst en cultuur 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 
van mening dat 
- de gemeente waarde hecht aan cultuur en kunst 
- met een actief kunst- en cultuurbeleid gericht op het in stand houden en stimuleren iets wezenlijks wordt 

toegevoegd aan de lokale samenleving 
- cultuur noodzakelijk is voor de vitale levensaders van de gemeente, met als kernpunten dat cultuur mensen 

inspireert, de eigen identiteit en de sociale samenhang versterkt 
- cultuur er is van en voor iedereen 
 
verzoekt het college 
samen met het culturele veld een nota kunst en cultuur op te stellen, de raad regelmatig te informeren en de nota in de 
loop van 2018 aan de raad te presenteren 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
De motie is ondertekend door de fractie van PK. 
=== 
 
=== 
M17-58, PK inzake boa’s en juristen 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 
constaterende dat 
- de veiligheid in de gemeente is afgenomen en een stijging van de criminaliteit wordt verwacht 
- uit de evaluatie “Boa’s 2016” onvoldoende capaciteit blijkt in relatie tot het aantal meldingen en mogelijke extra 

taken 
- volgens de burgemeester de politiecapaciteit voldoende is om het team draaiende te houden, maar niet altijd 

ruim genoeg om extra en/of langdurige onderzoeken te doen, extra controles te houden en/of andere projecten 
uit te voeren die de veiligheid in de Krimpenerwaard nog verder zou kunnen verhogen 

- ook de handhaving van het dierenwelzijn, zoals bij de plezierjacht, ontbreekt 
- uit onderzoek blijkt dat het aantal juristen onvoldoende is om de boa’s met de handhavingstaken afdoende te 

ondersteunen, waardoor zaken op de plank belanden 
 

verzoekt het college 

zo spoedig mogelijk met een notitie te komen over de benodigde capaciteit van het aantal boa’s en juristen om de 

handhavingstaken uit te voeren 

 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
De motie is ondertekend door de fractie van PK. 
=== 
 
=== 
M17-59, PK inzake Algemene subsidieverordening 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 
constaterende dat 
- dat de gemeente een bijdrage verleent aan een organisatie of instelling voor het organiseren van activiteiten die 

ervoor zorgen dat een bepaalde maatschappelijk effect bereikt wordt in de lokale samenleving 
- voor het aanvragen van een subsidievoorwaarden gelden 
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- deze voorwaarden vastgelegd zijn in de Algemene Subsidie Verordening gemeente Krimpenerwaard 2017 
(ASV 2017), waarin de gemeente de procedure voor het verlenen en vaststellen van subsidies beschrijft 

- de subsidieregelingen gebaseerd zijn op het vastgesteld beleid binnen het coalitiewerkprogramma en de 
programmabegroting 

- niet is uitgesloten dat activiteiten worden gesubsidieerd die met name tot doel hebben Godswoord/Islam te 
verspreiden 

 

verzoekt het college 

de subsidievoorwaarden zodanig aan te passen dat geen activiteiten worden gesubsidieerd die met name tot doel 

hebben Godswoord/Islam te verspreiden 

 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
De motie is ondertekend door de fractie van PK. 
=== 
 
=== 
M17-62, PK inzake Subsidiejaarplan 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 
constaterende dat 
- in het subsidiejaarplan slechts de directe subsidiebedragen zijn opgenomen 
- er ook indirecte subsidies zijn, zoals gratis huisvesting, bijdrage in de schoonmaakkosten et cetera 
- het zilvermuseum ten minste 100.000 euro aan indirecte subsidies ontvangt 
- het subsidiejaarplan geen volledig inzicht geeft in de verleende subsidies 
 
draagt het college op 
het college opdracht te geven zowel de directe als de indirecte subsidies in het subsidiejaarplan op te nemen 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
De motie is ondertekend door de fractie van PK. 
=== 
 
=== 
A17-29, PK inzake Dekkingspercentage begraafplaatsen 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
 

besluit de meerjarenbegroting met betrekking tot het dekkingspercentage als volgt te wijzigen: 

De tarieven van de begraafplaatsen te verhogen zodat, zonder een bijdrage uit de reserve Kapitaallasten of 

Begraafplaatsen, een dekkingspercentage van 60 procent wordt bereikt. 

 
Toelichting 
Het dekkingspercentage lijkbezorgingsrechten in 2017 vastgesteld is op 38,76 procent. Zonder de tarieven te verhogen 
wordt het dekkingspercentage vastgesteld op 53,1 procent door een greep te doen uit de reserve Kapitaallasten en 
Begraafplaatsen. Door dit beleid wordt een bedrag van ten minste 700.000 euro ten laste van de begroting gebracht. Al 
eerder is toegezegd na de harmonisatie de grafrechten te verhogen. 
 
Het amendement is ondertekend door de fractie van PK. 
=== 
 
=== 
A17-31, PK inzake Hondenbelasting 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
 
Besluit 
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de hondenbelasting in één raadsperiode van vier jaar af te schaffen te beginnen met 2018 en het college opdracht te 
geven de meerjarenbegroting hierop aan te passen. 
 
Toelichting 
Bij de behandeling van de Kadernota is door het college toegezegd met een voorstel te komen om de hondenbelasting 
af te schaffen. In strijd met de afspraak wordt in de meerjarenbegroting 2018 uitgegaan van een hogere opbrengst 
hondenbelasting. Bij de vaststelling Belastingverordeningen wordt voorgesteld om de hondenbelasting in tien jaar of in 
drie jaar af te schaffen. Grofweg leidt dit tot een gat in de meerjarenbegroting van 30.000 euro of 100.000 euro. Het 
afschaffen van de hondenbelasting in vier jaar, gelijk aan een raadsperiode, is redelijk en verantwoord en leidt tot een 
tekort van 75.000 euro per jaar. Hiervoor is in de algemene beschouwingen voldoende dekking aangedragen. 
 
Het amendement is ondertekend door de fractie van PK. 
=== 
 
De heer Van Dorp, CU, noemt een gezonde samenleving, duurzaam wonen en werken en een vitale economie de 
belangrijkste thema’s voor zijn fractie. 
Bij de gezonde samenleving vraagt de fractie nogmaals aandacht voor de eenzaamheid c.q. depressie. Dit betreft niet 
alleen ouderen maar alle leeftijden en verschilt individueel. Dat geldt ook voor de oplossingen die om maatwerk 
vragen. De gemeente mag meer sociale betrokkenheid tonen door dit probleem serieus te nemen, bijvoorbeeld via een 
adviesmeldpunt voor een luisterend oor, vragen en/of klachten en mogelijk een vrijwilligersmaatje. De ChristenUnie is 
voor een samenleving met gebondenheid en zorg voor elkaar en dient daartoe samen met de SGP-fractie de volgende 
motie in. 
 
=== 
M17-66, CU en SGP inzake Sociale eenzaamheid 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 
constaterende dat 
- eenzaamheid een steeds groter maatschappelijk probleem is voor kwetsbare inwoners 
- de gemeente een zorgplicht heeft naar al onze inwoners 
 
van mening is dat 
de gemeente Krimpenerwaard een inclusieve samenleving voorstaat waarin iedereen naar behoefte en vermogen 
sociaal kan participeren 
 
spreekt uit dat 
- er meer inzicht bij de raad nodig is als het gaat om de omvang en aard van sociale eenzaamheid in de 

Krimpenerwaard 

- sociale eenzaamheid waar mogelijk adequaat moet worden aangepakt 
 
draagt het college op 
om de problematiek van sociale eenzaamheid in de Krimpenerwaard in kaart te brengen en samen met professionele 
hulpverlening en maatschappelijke organisaties hiervoor een plan van aanpak te maken voor melding en signalering en 
deze in het derde kwartaal 2018 aan de raad voor te leggen 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
De motie is ondertekend door de fracties van de CU en SGP. 
=== 
 
De heer Van Dorp, CU, meent dat bij die gezonde samenleving een goede dagbesteding, dicht bij huis en samen met 
welzijnsstichtingen hoort. 
In de Begroting is bij het sociaal domein sprake van een trend van minder financiën. Hoe realistisch is dit? Dit mag 
voor de fractie geen doel op zich zijn. Er moet goede zorg zijn en mensen mogen niet buiten de boot vallen. Iedereen 
kan dan meedoen en tot zijn of haar recht komen. 
De coördinatie en afstemming tussen jeugdzorginstellingen is een zorgpunt. Heeft de gemeente voldoende zicht op de 
behoeften? Hoe weet de gemeente of er geen jongeren buiten de boot vallen en of er bijtijds hulp is? Welke informatie 
heeft de raad hiertoe nodig voor adequaat beleid? Dit laatste geldt ook voor Wmo en participatie. Hierover de volgende 
motie met de SGP en het CDA. 
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=== 
M17-64, CU inzake Grip op sociaal domein 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 
constaterende dat 

- de zorg voor onze kwetsbare inwoners bij de gemeente is neergelegd omdat zij verondersteld wordt beter te 
kunnen inspelen op de zorgvraag 

- de raad beleidskaders opstelt die het mogelijk maken dat er ook daadwerkelijk goede en passende zorg wordt 
verleend aan hen die dat nodig hebben 

- jeugdhulp en het verlenen van zorg een complex, breed en moeilijk te doorgronden onderwerp is 
- ook subsidieverstrekking betrekking heeft op dit onderwerp 

 
van mening is dat 
- er kennis en inzicht nodig is bij de gemeenteraad om goede kaders te stellen waarop beleid gebaseerd kan 

worden 
- het momenteel voor de raad nog moeilijk te doorgronden is wat er nodig is aan hulp/zorg, hoe die 

georganiseerd moet worden, hoe getoetst kan worden en hoe het te voorkomen is dat er mensen tussen wal en 
schip raken 

- structureel en georganiseerd contact met o.a. ambtenaren, cliënten, zorgverleners en welzijnsstichtingen bij de 
gemeenteraad inzicht en kennis kan verschaffen 

 
spreekt uit dat 
er meer inzicht bij de raad nodig is op het gebied van het sociaal domein en specifiek de jeugdhulp als het gaat om de 
grip de hulpvraag, coördinatie, kaderstelling, inkoop, samenwerking en geldstromen 
 
draagt het college op  
om samen met de raad zo spoedig mogelijk in 2018 een intern platform te organiseren dat helpt om de raad meer 
inzicht te geven in het complexe geheel van zorg op het sociaal domein en specifiek de jeugdhulp en daarover 
periodiek met elkaar in gesprek te gaan zodat de raad nog beter dan nu zijn rol kan pakken als kadersteller, 
volksvertegenwoordiger en controleur van het beleid 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
De motie is ondertekend door de fractie van de CU. 
=== 
 
De heer Van Dorp, CU, wil het bibliotheekwerk meer betrekken bij het welzijnsbeleid, omdat bibliotheken naast boeken 
ruilen ook een loketfunctie hebben om bij te dragen aan preventie als zorgcomponent, met name in relatie met de 
jeugd. De ChristenUnie heeft ook zorgen over Nederlanders met reken- en taalachterstanden o.a. dyslexie, thema’s 
waarbij de gemeente de bibliotheken goed kan gebruiken. 
Het is belangrijk om verenigingen en organisaties bij het subsidiebeleid te betrekken. De ChristenUnie gaat daarbij 
voor heldere kaders en afwegingen en ziet belangstellend uit naar de desbetreffende kadernota. 
De klimaattop van Bonn maakt duidelijk dat de doelen van Parijs 2015 ver weg zijn. De fractie ziet in de beantwoording 
van de vele vragen over duurzaamheid dat het college niet stilzat de afgelopen tijd, maar deze gemeente zal nog vele 
meters moeten maken. In welke mate hebben de activiteiten van het college bijgedragen aan de doelstellingen? De 
fractie mist het totaalbeeld in de duurzaamheid, die nog meer op de kaart mag komen te staan. De Krimpenerwaard 
moet zich onderscheiden als groene gemeente. Binnenkort komt een raadsinformatiebrief, maar ook dat klinkt nogal 
informerend en niet uitnodigend in betrokkenheid. De ChristenUnie stelt voor deze brief voor commissiebehandeling te 
agenderen. 
Fijn te horen dat de Krimpenerwaard zich per 2018 Fair Trade-gemeente mag noemen, waarvoor dank aan het college 
en de werkgroep. 
Snoeiafval wordt op afroep afgehaald. Blijkbaar is dit nog onvoldoende bekend of inadequaat, want de fractie blijft hier 
vragen van inwoners over ontvangen. Is het een optie snoeiafval op vaste momenten en op vaste plekken in te 
zamelen? Vaste inzamelplekken voor plastic afval is lastig volgens het college. Wellicht is het verstandig nog meer 
kroonringen aan de lantaarnpalen te bevestigen om rondzwervende plastic zakken tegen te gaan. 
De ChristenUnie juicht de pilots toe in Schoonhoven in verband met de nieuwe Omgevingswet. Is er al nadere 
informatie over de planvorming rond de lege plek aan de Bovenkerkseweg in Stolwijk en komt er een integraal plan 
voor het hele gebied? 
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Scheefwonen en doorstroming zijn belangrijk, maar het terugdringen is moeilijk, omdat ouderen vaak niet meer willen 
verhuizen, geen vrijstelling voor extra huurverhoging en geen bankleningen meer krijgen. Hoe wil het college dit 
probleem in de uitwerking van de Woonvisie tackelen? 
Complimenten aan het college en ambtenaren voor het sluitende meerjarenspectief in de Begroting. De fractie heeft 
vragen over de toekomstige rioollasten. Fijn dat er nu geen verhoging komt, maar blijft dit zo? 
Een symposium voor jeugd- en jongerenwerk, dat VGBK voorstelt, lijkt nuttig. Graag de thema’s gezond opgroeien, 
preventie, een jeugdgemeenteraad en buurtcoördinatoren conform de wensen van de ChristenUnie hierbij betrekken. 
Over de gemeentelijke dienstverlening hoort de fractie regelmatig klachten, namelijk niet-reageren en geen 
ontvangstbevestiging. Met acties moet het college niet het nog te houden klanttevredenheidsonderzoek afwachten, 
maar nu al maatregelen nemen. 
De CDA-wens voor een onderzoek naar de medische meerkosten bij armoedebeleid vindt de ChristenUnie prima. 
De fractie ziet uit naar de evaluatie van de mantelzorgpas, met name de onderliggende vraag of dit de mantelzorgers 
daadwerkelijk helpt. Of zijn er nog andere maatregelen nodig? 
Een heikel punt voor de VVD zijn de woonlasten. Die zijn inderdaad hoog, maar waar wil die fractie de dekking 
vandaan halen om die lasten te reduceren? 
Amendementen A17-29 en A17-30 krijgen geen steun van de ChristenUnie. Amendement A17-31 lijkt al in uitvoering, 
alleen het aantal jaren moet nog onderwerp van discussie zijn. De CDA-motie over maatwerkvoorzieningen is 
sympathiek, maar de dekking daarbij ontbreekt. Bij amendement A17-33 wacht de ChristenUnie eerst de reactie van 
het college af. Dat geldt ook bij motie M17-52. Motie M17-55 over tiny houses is sympathiek, maar kan beter later bij 
de Woonvisie behandeld worden. Bij M17-56 heeft de CU-fractie het idee dat de wethouder al in onderhandeling 
hierover is met Cyclus. M17-57 over het opstellen van een Nota Kunst & Cultuur lijkt een prachtige uitdaging voor de 
nieuwe coalitie. Motie M17-58 ‘boa’s en juristen’ is sympathiek maar waar gaat Pro Krimpenerwaard het geld vandaan 
halen? 
 
Volgens de heer Struijs, PK, is die informatie in de tegenbegroting van zijn fractie te vinden. 
 
De heer Van Dorp, CU, betitelt motie M17-59 als onnodig en onzinnig. Bij moties M17-61 en M17-62 wacht men de 
reactie van het college af. Motie M17-64 wordt waarschijnlijk gesteund, tegenover M17-65 van de VVD staat de 
ChristenUnie uiterst sympathiek. Zij herkent zich niet in punt 2 van het dictum in motie M17-67 van het CDA. Graag 
een nadere uitleg via een voorbeeld. Het gemeenteaanbod van streekproducten in motie M17-68 bij evenementen kan 
vergezeld gaan met producten uit het buitenland. De ChristenUnie vindt M17-69 van D66 sympathiek. Van de moties 
van de PvdA is M17-72 sympathiek maar deze leidt tot een gat in de Begroting. Hoe wordt hiervoor een dekking 
aangelegd? M17-73 is prematuur en lijkt beter van toepassing bij de Jaarrekening. Van moties M17-76 en M17-77 is 
de ChristenUnie medeondertekenaar. 
 
De heer Heerens, GBS, spreekt van een trendbreuk in deze Meerjarenbegroting en dankt de ambtelijke organisatie 
voor de beantwoording, die veel zaken opgehelderd heeft. Een uur voor de vergadering ontving GBS een groot aantal 
moties en amendementen. De indiening had het karakter van een wedstrijd omdat vele al staand beleid betroffen. 
Bij deze voor haar laatste begrotingsbehandeling geeft de GBS-fractie naast een terugblik ook een vooruitblik inclusief 
stemgedrag bij de moties en amendementen. GBS zal de stem van Schoonhoven niet meer laten doorklinken in deze 
raad en vertrouwt erop dat zij voor de belangen van deze kern zal blijven opkomen, evenals de overige inwoners in de 
Krimpenerwaard. GBS was net als veel lokale partijen in principe tegen op de herindeling, toch is het eerlijk gezegd 
een succes gebleven gezien het knappe staaltje van de vrij snelle harmonisatie in de gemeentebelastingen. 
Er kwam een nieuw moskeegebouw in Schoonhoven, het Plan van Aanpak terrein Schoonhoven-Noord naast 
Galgoord in Haastrecht is unaniem aanvaard, er was een extra krediet voor fase 2 in Plan Buiten de Veerpoort en 
bouwprojecten op het AZS-terrein en bij de oude plateelfabriek worden in gang zet. Een pluim voor het college. 
In grote lijnen kan Gemeente Belang Schoonhoven zich vinden in de Begroting 2018 en het financiële beleid van dit 
college, dat dankzij de vakbekwame wethouder financiën voor stabilisatie in de gemeentebelastingen en een sluitende 
begroting heeft gezorgd. 
GBS is het oneens met Pro Krimpenerwaard om na de verkiezingen het aantal wethouders tot vier te reduceren. De 
wethouder financiën alleen al heeft een zware portefeuille. De fractie besteedt liever geld in de collegeleden om de 
bestuurskracht te behouden. Zij trekken immers het gemeentebeleid en een reductie naar vier leden gaat daar ten 
koste van. GBS is benieuwd naar de plaatsvervanger voor wethouder Blok en is er trots op dat dit lid van een lokale 
partij burgemeester is geworden van Someren. Dat soort burgermeesters zijn er veel te weinig, meent de fractie. Ook 
de andere drie wethouder hebben zich goed voor deze gemeente ingezet. Dank hiervoor. 
De GBS-fractie staat achter de strategische visie van mevrouw Mak. Het is een prima zaak dat diverse overheden 
hierin samenwerken. Alleen op grotere schaal is iets te bereiken in de grote regionale problemen zoals de ontsluiting 
van de Krimpenerwaard. In een krantenartikel werd de trend van verhuizing van gezinnen met jonge kinderen van de 
stad naar het platteland, omdat zij moeilijk een betaalbare woning met een tuin kunnen vinden. Hier kan deze 
gemeente van profiteren. Hieraan gekoppeld de oproep van GBS tot brede inzet op snel internet in het buitengebied en 
het tegengaan van de bodemdaling, het verhogen van de dijken en een soepel bouwbeleid bij leegstaande boerderijen. 
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De fractie betreurt de oprichting van Lokaal Op 1 in Nederlek, dat belang heeft bij één grote lokale partij, want de raad 
van Krimpenerwaard heeft zich sinds 2015 wel degelijk beziggehouden met de grote vraagstukken in dat gebied, zoals 
de locatie van de Waag in Krimpen aan de Lek. Hiervoor moet volgens GBS een andere plek gezocht worden. Bij dit 
project is het misgegaan op burgerparticipatie. Instemming met het raadsvoorstel is voor de fractie ondenkbaar als 
tweeduizend inwoners zich tegen deze locatie hebben uitgesproken. Blij dat bij de aanbouw aan de Johanneskerk in 
Lekkerkerk het college wel naar de vele zienswijzen uit de bevolking luisterde. Gezien het feit dat GBS, door goed naar 
de inwoners te luisteren, indertijd in een klap met vijf zetels in de raad kwam, roept zij nu ook de raad van de gemeente 
Krimpenerwaard op om goed naar de stem in de plaatselijke kernen en daarbuiten te luisteren. 
Bepaalde kwetsbare groepen moeten in de focus van het sociaal beleid komen. Onder de uitkeringsgerechtigden is 
nog veel stille armoede. Meemalen heeft GBS een pleidooi gehouden voor werkloze 55-plussers en gehandicapten die 
geen baan kunnen vinden en in de bijstand belanden. De gemeente krijgt bovendien door de vergrijzing steeds meer 
met ouderen te maken. Zij moeten zolang mogelijk in hun eigen huis en buurt kunnen blijven wonen. Zorg voor een 
veilige gemeente met genoeg voorzieningen, stimuleer de digitale vaardigheden onder ouderen en zorg tegelijk voor 
het behoud van het vangnet van papier en telefoon. Organiseer acitiviteiten rond zingeving en ontmoeting om 
eenzaamheid tegen te gaan en zorg voor voldoende subsidie voor de welzijnsinstellingen. 
Ten slotte dankt de fractie in het bijzonder de burgemeester, de gemeentesecretaris, de griffie en de overige 
ambtenaren voor hun inzet. 
 
De heer Van der Wilt, VVD, dankt voor het vele werk dat in de Begroting is gestoken. 
Er zijn concrete plannen om sport en bewegen te stimuleren, maar de cijfers dateren nog uit 2012. De Sportnota 
onderstreept het belang maar het ontbreekt aan duidelijke plannen. 
De bilbiotheken noemen zichzelf nog steeds een basisvoorziening. Is dit nog wel reëel gezien de veranderende 
maatschappij en de aanzienlijke kosten van 1 miljoen euro. Veel bibliotheken organiseren veel nevenactiviteiten die 
ook elders plaatsvinden. De VVD vindt deze organisatie niet meer bij de tijd. Wat gaat het college doen om de kosten 
daarvan te reduceren? 
De integratie van statushouders verloopt via een projectaanpak. Wanneer kiest het college voor een structurele thema-
aanpak voordat het budget in de loop van 2019 op is? Hierover komt de fractie met een motie. 
 
=== 
M17-65, VVD inzake Integratie vluchtelingen 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 
constaterende dat 
-  de groep statushouders die de gemeente Krimpenerwaard huisvest in de jaren 2016 en 2017 een toename 

kende 
-  deze mensen middels de projectorganisatie ‘integratie statushouders’ op velerlei vlakken voor wat betreft 

sociale, economische en culturele integratie worden bijgestaan, vanuit de gemeente, maar ook vanuit 
stichtingen zoals vluchtelingenwerk en Krimpenerwaard Intercultureel 

-   dat de eenmalige door het rijk toegekende budgetten geen structurele dekking bieden voor de opgave die de 
gemeente heeft met de integratie van deze mensen 

-   dat integratie van statushouders meer integrale aandacht behoeft, in aansturing, in monitoring en in structurele 
financiële borging 

 
van oordeel dat 
-  de hulp van ambtelijke organisatie, stichtingen en vrijwilligers, voor wat betreft de inzet op taal, activering, 

participatie en begeleiding naar betaald werk onverminderd voortgezet moet worden 
-  dat integratie geen tweejarenplan is, maar langduriger aandacht behoeft 
-  om beleidsmatig en financieel te kunnen monitoren hiertoe de ambtelijke aansturing/inrichting en de begroting 

dusdanig moet worden ingericht dat dat gemakkelijk mogelijk is 
 
roept het college op om 
in het eerste kwartaal 2018 met voorstellen te komen hoe de integrale, beleidsmatige en financiële monitoring op 
programma integratie vluchtelingen kan worden verbeterd en tevens na te gaan of en zo ja hoe integratie 
ondersteuning naast het werk van stichtingen ook voor wat betreft taal, activering, participatie en begeleiding naar 
betaald werk structureel in de begroting kan worden opgenomen 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
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De motie is ondertekend door de fractie van de VVD. 
=== 
 
De heer Van der Wilt, VVD, memoreert voortdurend erop te hebben gewezen dat ontschotting voordelen oplevert, 
zoals kortere lijnen, minder managementkosten en betere zorg. Wanneer wordt met de samenvoeging gestart van 
allerlei instanties die nu nog langs elkaar werken? Motie M17-64 is in die lijn. 
De VVD is bijzonder tevreden met de gemeentebrede uitrol van buurtcoördinatoren, die tot meer veiligheid zal leiden. 
De fractie wil meer blauw op straat, maar is dat te betalen? Anderzijds is met de huidige politie- en boa-capaciteit plus 
buurtcoördinatoren veel op te lossen en zijn aldus extra boa’s, jaarlijks 50.000 euro per fte, uit te sparen. 
Verminderen van de regels met 20 procent was het doel in 2015. Dit is deels gehaald, maar wat is de actuele status? 
Er is voldoende parkeergelegenheid in het centrum van Schoonhoven, waartoe duidelijke bewegwijzering is 
aangebracht. De rotonde-Dijklaan bij Bergambacht kent inmiddels een tweede fietsoversteek. Wat gebeurt er met de 
10 miljoen euro voor de fietstunnel aldaar? Hierbij attendeert de VVD erop dat het hier een raadsbesluit van een der 
voormalige gemeenten betreft. De verkeersveiligheid in Ouderkerk en ook elders laat te wensen over. Hoe staat het 
met de handhaving, met name op de hardrijders in de kernen? 
Is het college bereid te onderzoeken of het aanleggen van zonnepanelen op agrarische bouwwerken à la Campina 
financieel mogelijk is? 
Kunst en cultuur zijn in het subsidiebeleid naar mening van de fractie een ondergeschoven kindje. Waarom krijgen 
musea en dan vooral het Zilvermuseum 240.000 euro minder dan gevraagd? Volgens het college liggen er nu geen 
plannen voor een kunst- en cultuurbeleidsnota. Die moet er wel komen, in samenhang met het subsidiebeleid. 
Wat is de status van de af te stoten 131 gebouwen in gemeentelijk eigendom? De onderhoudskosten zijn aanzienlijk. 
Het terugdringen van de woonlasten, een VVD-wens, ligt begrijpelijkerwijs moeilijk. De fractie is blij dat de lasten voor 
de inwoners ongeveer gelijk blijven in 2018. Aan de rioleringskosten en de afvalstoffenheffing is weinig te sleutelen. Als 
de septembercirculaire positief uitvalt, is het college dan bereid de inflatiecorrectie op de OZB te laten vervallen? 
Graag een onderbouwing inclusief berekening. De dekking van de lijkbezorgingsrechten is gestegen van 38 procent 
naar 54 procent. De VVD verzoekt het college deze op te krikken naar 60 procent. 
Dank aan het college voor de beantwoording van de fractievragen met algemeen karakter. Zeker voor wat betreft die 
over de crematoria (vraag 139) is de fractie blij. Is de verwijzing naar de aan deregulering bestede aandacht (vraag 
140) effectief? Graag een voorbeeld daarbij. De zestiende plaats in de lijst van vriendelijkste MKB-gemeenten (vraag 
141) is voor de fractie voldoende en 29e op de lijst met vergelijkbare gemeenten. Wat is de ambitie, wat is haalbaar en 
op welke termijn? Goed dat er aandacht is voor scheefwonen (vraag 142) om doorstroming te verbeteren. Dit is een 
winstpunt voor eenieder. Wel zijn uiteraard overleg en prestatieafspraken nodig met corporaties. De rotonde 
Hortensialaan (vraag 144) is reeds eerder toegezegd door de provincie. Frequente informatie inzake de VVD-motie 
over bereikbaarheid is wenselijk. 
Dan de technische vragen. De ongevallen in 2016 zijn nog niet bekend. Komt hierover een terugkoppeling als dit aantal 
bekend is? Breedbantinternet en glasvezel zijn niet vergelijkbaar. Het ging in de vraag om het percentage. Van de 
moties en amendementen steunt de VVD-fractie M17-64 en M17-66. Zijn de cijfers in motie M17-69 correct? De VVD 
wacht de reactie van het college hierop af. Dit geldt ook voor motie M17-77. Met moties M17-75 en M17-76 stemt de 
fractie in. De SGP-motie inzake vrijwilligers is sympathiek, want zij zijn hard nodig in deze gemeente. 
 
De heer Van der Ham, SGP, meldt motie M17-76 inmiddels te hebben ingetrokken. Hij verzoekt de VVD die steun over 
te hevelen naar de SGP-motie over de rioollasten (M17-77). 
 
De heer Van der Wilt, VVD, begrijpt dat goed, maar betwijfelt of zijn fractie hiermee instemt. Het standpunt over de 
bibliotheekmotie van de ChristenUnie heeft de VVD eerder in haar beschouwing helder uiteengezet. De woonlasten 
stijgen met 1,4 procent. De keerzijde is dat er een eenmalige teruggave van precariorechten komt in 2018, zodat het 
totaal vrij stabiel blijft. Sec vindt de VVD het totale lastenplaatje niet verkeerd. 
 
Mevrouw Verduijn, VVD, betreurt de verrassingseffecten bij indiening van een eerdere motie over de integratie van 
statushouders. Zij beschouwt dit op inhoudelijk vlak als een leermoment en daarom doet het haar deugd het nu over de 
inhoud te kunnen hebben. Op de informatieavond over statushouders waren veel ambtenaren, stichtingen en ook 
statushouders zelf present. De VVD noemt de eerlijkheid en openhartigheid die daar werd tentoongespreid 
bewonderenswaardig. Met motie M17-65 wil de fractie een aanzet geven om deze integratie blijvend op de agenda te 
houden, omdat die verdergaat dan twee jaar en zoveel werkvelden omvat. 
 
De heer Bening, D66, stelt terugblikkend vast dat er de afgelopen drie jaar veel is gebeurd. De harmonisatie van de 
voormalige vijf gemeenten is nagenoeg afgerond, verschillende nota’s en toekomstvisies zijn aangenomen en echte 
crises, zoals opsplitsing van raadsfracties en vertrokken wethouders zijn uitgebleven. Kortom: een relatief rustige 
bestuursperiode met als klap op de vuurpijl een Begroting 2018 met een voorschot. 
D66 betreurt enkele zaken in de handelswijze van het college, zoals een fata morgana in de vorm van een landgoed 
nabij Haastrecht en een natte-vingeronderzoek naar de wenselijkheid van coffeeshops. Niettemin zijn veel wensen van 
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D66 ingewilligd. De realisatie van het eerste natuurgebied, een inventarisatie van de monumenten, de start van het 
kernenbeleid, de vergroening van het gemeentelijk wagenpark en de aanvang met proeven naar onderwaterdrainage 
om de CO2-productie bij bodemdaling te beperken. 
De fractie pleit voor verbetering van de verkeersveiligheid op de lokale wegen, met name de scheiding tussen 
landbouwverkeer en fietsers, het zware verkeer door de kernen en de snelheid op met name de N228. Onderzoeken is 
goed, maar die veranderen voorlopig niet de dodelijke verkeersongelukken. D66 wil liever een creatiever en 
daadkrachtiger optreden van het college voor snelheidsbeperkende maatregelen op de N228. Dat is grotendeels een 
provincieaangelegenheid, maar deze gemeente moet hier meer druk op uitoefenen. 
Er was weinig aandacht voor kunst en cultuur en dat in een gemeente die zoveel te bieden heeft met haar prachtige 
musea, toneelverenigingen en muziekgezelschappen. D66 steunt daarom de motie van Pro Krimpenerwaard. 
Van de aanleg van snel internet in het buitengebied is nog niet veel terechtgekomen. Zelfs het bereik voor mobiele 
telefonie is op sommige plaatsen slecht, bijvoorbeeld in Vlist. Dat past een gemeente als deze niet en zij moet de 
netwerkbeheerders hier scherper op houden. 
Ondanks de inventarisatie verloopt de verkoop van gemeentelijk vastgoed langzaam. D66 heeft sinds 2015 geen 
verkopen kunnen vaststellen. Graag een toelichting van het college. 
Werken aan werk voor de doelgroep biedt onvoldoende resultaat. Graag een wat proactieve houding van de gemeente 
op dit punt. 
De gemeentewebsite is niet echt informatiever of transparanter geworden. Nog altijd zijn omgevingsplannen, WOZ-
waarden, subsidieoverzichten daarop niet te vinden. E-mails en brieven worden niet binnen redelijke termijnen 
behandeld. D66 ziet graag een duidelijk schema hieromtrent, waaraan de gemeentelijke organisatie zich voortaan 
houdt ten behoeve van meer houvast bij de inwoners. 
Ondanks de toezegging van burgemeester Bruinsma op de unaniem aangenomen motie in deze raad om vóór 
1 januari 2016 een nieuwe APV van kracht te laten gaan met minder regels, is die nog steeds niet gestand gedaan. De 
huidige APV bevat lappen onnodige tekst en de sluitingstijden voor winkels en horeca zijn nog steeds niet aangepast 
aan de veranderende wensen van de politie, middenstanders, jongeren en/of overige inwoners. Hopelijk gebeurt dat 
alsnog in de volgende raadsperiode. De gemeente Krimpenerwaard wijkt hiermee af van de omliggende gemeenten, 
waar veel inwoners van deze gemeente ’s zondags hun boodschappen halen. D66 vindt dit vreemd in een gemeente 
die de lokale economie hoog in het vaandel heeft. Vandaar de oproep aan de coalitiepartijen VGBK en met name VVD 
om hiermee in de volgende periode anders om te gaan. De VVD gaat er prat op veel regels te hebben geschrapt, maar 
D66 heeft nog steeds geen nieuwe APV gezien. De huidige versie bevat meer regels dan die van de voorgaande 
gemeenten. 
D66 is blij dat de meerderheid van de aandeelhouders in Eneco heeft gekozen voor verkoop van de aandelen, wat de 
Krimpenerwaard ongeveer 20 tot 25 miljoen euro kan opleveren. Geld dat voor de fractie grotendeels het beste is te 
steken in de echte energietransitie met CO2-uitstootbeperking, bijvoorbeeld zonnepanelen, warmtenetten en 
onderwaterdrainage. Graag op korte termijn een voorzet hiervoor van het college. 
D66 vindt dat het college en de financiële ambtenaren met de Begroting wederom een respectabel stuk hebben 
afgeleverd. De technische vragen zijn grotendeels beantwoord, maar er blijven enkele punten over. 
De lokale lasten zijn relatief hoog in de Krimpenerwaard. Over de iets stijgende woonlasten. Op de OZB wordt een 
inflatiecorrectie toegepast, maar volgens het college is dat in 2018 niet het geval. Is dit juist? D66 steunt om deze 
reden de CDA-motie voor nader onderzoek naar gemiddelde waardestijging van woningen en de PK-motie over het 
achterwege blijven van die inflatiecorrectie. 
Bij de motie over armoedebeleid is D66 mede-indiener. Hopelijk steunt de meerderheid van de raad de motie. 
Het vernieuwen en revitaliseren van de kernen heeft een voorzichtige start gemaakt, maar de fractie wil graag meer 
voortvarendheid van het college. Graag een collegetoelichting op de concrete huidige status in dit dossier. 
Met name de actieve bevordering van verkeersveiligheid en het overleg met het Hoogheemraadschap in het Integrale 
Veiligheidsplan spreken de fractie aan. Zo kunnen de wensen van deze gemeente tot uiting komen in het beleid inzake 
de kleine polderwegen, zodat zwaar landbouwverkeer en fietsende schoolkinderen gescheiden kunnen worden. Te 
denken daarbij valt aan tijdsloten of verkeerspalen die zwaar landbouwverkeer tegenhouden. 
Daar onderwijs hoog in het D66-vaandel staat, is de fractie bezorgd over het relatief grote aantal thuiszitters. Daarom 
dient zij de volgende motie in om de grote sociale cohesie als vliegwiel te laten zijn voor een lager lokaal 
schoolverzuim dan in vergelijkbare gemeenten. 
 
=== 
M17-69, D66 inzake Thuiszitters 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 
overwegende dat 
- de begroting 2018 beoogt om de lasten voor burgers niet te laten stijgen 
- voor de lasten voor burgers de WOZ een belangrijk element is 



pagina 13 van 37 

- voor het gelijk blijven van de lasten de aanname cruciaal is dat de waardestijging van woningen gemiddeld 
2 procent bedraagt 

- voor de onderbouwing van die aanname er geen schriftelijke analyserapportage voor handen is 
 
van mening is dat 
- de lasten conform de in de begroting gewekte verwachtingen dienen uit te komen 
- de gemiddelde waardestijging van woningen van 2 procent gemonitord dient te worden 
- indien de gemiddelde waardestijging hoger uitkomt dan 2 procent de hieruit voortvloeiende hogere lasten 

gecompenseerd dienen te worden 
- bij voorkeur in 2018 en anders uiterlijk in 2019 
 
roept het college op om 
de gemiddelde waardestijging in de eerste tussenrapportage van 2018 aan te geven en indien deze hoger is dan 
gemiddeld 2 procent aan te geven hoe de hogere lasten zullen worden gecompenseerd. 
 
en gaat over tot de orde van de dag.  
 
De motie is ondertekend door de fractie van D66. 
=== 
 
De heer Bening, D66, merkt aanvullend op deze motie op dat de jeugd de toekomst heeft en zolang er kinderen 
thuiszitten en niet naar school gaan er ruimte is voor verbetering. 
Resumerend is de fractie blij dat er sluitende meerjarige begroting is met een overschot. Jammer dat het college 
gezien de gezonde financiën niet wat meer ambitie toont, al biedt dit kansen voor het nieuwe college. 
 
De heer Van der Ham, SGP, heeft in de voorafgaande schriftelijke vragenronde aandacht gevraagd voor enkele 
onderwerpen. Te beginnen bij de noodzaak tot een integrale visie op de ontwikkeling van de Krimpenerwaard, die moet 
aansluiten op de kleinschaligheid. Dus geen grootschalige woningbouwlocaties, maar wel een ruimere jas voor de 
kernen. Geen grootschalige recreatieve attracties, wel veel ruimte voor het ontwikkelen van kleinschalige, 
landschappelijk inpasbare ontwikkelingen. Landbouw moet drager van het gebied blijven. Bereikbaarheid en ontsluiting 
zijn belangrijke toekomstthema’s voor de SGP die geen grootschalige infrastructurele ingrepen wenst in de polder. 
De fractie is blij met de beheersing van de lastendruk in de afgelopen periode. De eerder voorziene verhoging van de 
rioolheffingen blijft achterwege. De SGP ervaart een knelpunt bij niet-aangesloten gebouwen die voor die rioollasten 
worden aangeslagen. 
De fractie wil de hondenbelasting afschaffen, in elk geval voor zover er geen specifiek gemeentelijk beleid op dit vlak 
wordt gevoerd waarvoor kosten worden gemaakt. Het college heeft hierin nog geen keuze gemaakt. 
In het afvalbeleid zijn grote stappen voorwaarts gemaakt, maar er is meer winst uit afvalscheiding te behalen. 
Duurzame energievoorzieningen moeten de aandacht krijgen. Opwekking van windenergie ligt daarbij lastig, want de 
SGP vindt dit een landschappelijke inbreuk. Elektrisch vervoer heeft de toekomst, maar vraagt om meer laadpalen. 
De fractie bepleit aandacht voor eenzaamheid onder met name ouderen, want iedereen moet participeren. 
Bij de jeugdzorg wil de SGP de samenwerking en de coördinatie versterken. Van de vele gepassioneerde 
medewerkers is effectiever gebruik te maken. 
De gemeente moet zuinig zijn op haar eigen ondernemers. De SGP pleit daarom al jaren voor hun maximale inzet bij 
gemeentelijke opdrachten. 
Schoolzwemmen moeten voor iedereen bereikbaar zijn, ook voor kinderen van nieuwkomers. 
Op de beantwoording door het college, waarvoor dank, van enkele vragen wil de SGP-fractie terugkomen. Allereerst 
verliest het college zich in zijn reactie op de integrale visie voor de Krimpenerwaard wat in het proces. Eerst moet de 
verkenner aan het werk voordat de raad hier iets van kan vinden. Sec is dat vreemd, want de raad heeft de verkenner 
de nodige input meegegeven. Het college is hiernaar expliciet gevraagd; graag daarom alsnog een inhoudelijke reactie 
hierop. 
Aan de rioollasten voor niet-aangesloten percelen heeft de SGP ruime aandacht gegeven. De motie is na een 
toezegging van het college ingetrokken bij de Kadernota. Toch zit er geen beweging meer in het college, wat de SGP 
betreurt. Volgens het college heeft iedereen baat bij een goed functionerend rioolstelsel, maar waarom verleent men 
dan de ontheffing in bepaalde situaties? Graag een reflectie van het college hierop. De toepasselijke motie is mede-
ondertekend door de ChristenUnie en het CDA en krijgt wellicht ook steun van de VVD, die voor de ondernemers 
opkomt. 
 
=== 
M17-77, SGP, CU en CDA inzake Rioolheffing niet-gekoppelde agrarische gebouwen 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
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gehoord de beraadslaging 
 
overwegende dat 
- de gemeenteraad eerder besloten heeft om niet op het riool aangesloten agrarische gebouwen vrij te stellen 

van de rioolheffing 
- in de praktijk is gebleken dat de gekozen oplossingsrichting bij het vaststellen van het GRP niet het beoogde 

effect heeft gekregen 
 
roept het college op 
te komen met nadere voorstellen om niet aan het riool gekoppelde agrarische gebouwen vrij te stellen van het betalen 
van rioolrechten 
 
en gaat over tot de orde van de dag.  
 
De motie is ondertekend door de fracties van SGP, CU en CDA. 
=== 
 
De heer Van der Ham, SGP, pleit verder voor een meerjarige afbouw van de hondenbelasting en dankt Pro 
Krimpenerwaard voor het overnemen van de ideeën op dit punt van de SGP in een eigen motie. 
 
De heer Struijs, PK, maakt hier bezwaar tegen en vindt deze uitspraak absolute onzin. Pro Krimpenerwaard was bij de 
besluitvorming tot hondenbelasting indertijd als enige fractie tegen, alle andere partijen hebben dat gesteund. Het zou 
de SGP-fractie sieren haar uitspraak van zo-even in te trekken. 
 
De heer Van der Ham, SGP, zegt ook op dit punt van mening te verschillen met Pro Krimpenerwaard. Hij probeerde 
juist enige verbinding te krijgen met die partij, maar dat is kennelijk deze middag mislukt. Bovendien is het verschil in 
de SGP-motie over hondenbelasting met die van Pro Krimpenerwaard dat de SGP de begrotingstechnische ruimte wil 
bieden om de uitvoeringskosten van dit beleid in aanmerking te nemen. De SGP-motie gaat uit van een termijn van tien 
jaar en die is onderhandelbaar. 
 
=== 
M17-75, SGP en VVD inzake Hondenbelasting 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 
overwegende dat 
de gemeenteraad bij de bespreking van de Kadernota 2018 het college heeft gevraagd om te komen met voorstellen 
voor de afbouw van de hondenbelasting gezien het voorstel van het college, dat als bijlage bij de Verordening 
hondenbelasting 2018 is opgenomen 
 
roept het college op  
om de hondenbelasting in een tijdsbestek van tien jaar af te bouwen en deze kwispelkorting in de Verordening 
hondenbelasting voor de betreffende jaren te verdisconteren en geeft daarbij aan dat de reëel aan de bestrijding van 
hondenpoep toe te rekenen kosten hierbij in aanmerking mogen worden genomen 
 
en gaat over tot de orde van de dag.  
 
De motie is ondertekend door de fracties van SGP en VVD. 
=== 
 
De heer Van der Ham, SGP, meent dat meer effectiviteit en efficiëntie valt te behalen bij het stimuleren van meer 
samenwerking en coördinatie tussen jeugdinstanties, bijvoorbeeld op het gebied van adequate doorverwijzing, 
samenspraak, eindverantwoordelijkheid bij ingezette trajecten en gemeentelijke sturing. De passie van de betrokken 
medewerkers staat voor de SGP buiten kijf, maar er is meer zicht nodig vanuit deze raad op de kwaliteit van de 
organisatie rond de geboden jeugdhulp. Vandaar de samen met de ChristenUnie ingediende motie. 
Goed dat er medio maart 2018 in elke kern ten minste een AED 24/7 beschikbaar is. Dat betekent dus op een publiek 
te allen tijde toegankelijke locatie? Waarschijnlijk behoeft dit bouwkundige aanpassingen omdat veel AED’s inpandig 
aangelegd worden. 
Op de moties en amendementen komt de SGP-fractie later met een reactie. Eerst wil de fracte de reactie van het 
college horen. De SGP-fractie merkt op dat M17-59 van Pro Krimpenerwaard er in negatieve zin uitspringt. 
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Mevrouw Willems, PvdA, heeft de Begroting vooral bekeken op wat haar fractie denkt nodig te hebben aan 
zekerheidsstellingen voor de inwoners voor wat betreft juiste, voldoende en goedkope woningen, voldoende inkomen 
en inkomensondersteuning waar nodig. Dank aan het college voor de beantwoording van de schriftelijke vragen. 
De PvdA wil andere keuzes voorleggen dan het college heeft gedaan. Als eerste het jongerenbeleid. Het gaat daarbij 
niet alleen om de grip op preventiehulp waarbij de fractie de motie van harte zal steunen maar daarnaast ook het 
algemeen beleid ten aanzien van thuiszitters, jongeren die zich door gebrek aan evenementen vervelen en op straat 
voor overlast zorgen. De PvdA wil graag invulling geven aan de Jongerennota zoals het college ooit in zijn eigen 
Begroting had aangekondigd. 
De invulling van de schuldhulpaanpak kent een goede dienstverlening en er worden de nodige mensen geholpen, 
Volgens de prognose blijft daar geld over. De fractie vindt dat niet kunnen. Het beschikbare geld moet worden besteed, 
desnoods door termijnen en wachtlijsten in te korten of gerichte voorlichting te geven voor bijvoorbeeld 
budgetondersteuning van de kwetsbare jongeren. 
Als derde wil de PvdA het werkgelegenheidsoffensief zichtbaar maken. De gemeente staat er niet verkeerd voor. Zij 
kent talloze gezinsbedrijven en werkorganisaties, maar er is gemis aan aantoonbare inzet om al die actieve lokale 
werkgevers en werknemers bij elkaar te brengen. De fractie betreurt de forse stijging in uitkeringsgerechtigden bij een 
groeiende economie. 
Voorts gaat de PvdA voor de waardenvrijheid van de stichting voor bibliotheken om bij taalontwikkeling te 
ondersteunen, vluchtelingen een plek te geven en jongeren te helpen bij het toeleiden naar werk. Misschien moet er 
een nieuwe structuur komen, maar de fractie wil de bibliotheken betrekken vanwege haar brede dienstverlening. 
In het welzijn komen veel zaken samen, zoals tegengaan van eenzaamheid en waarderen van mantelzorgers. In elk 
geval voor laatstgenoemden wil de PvdA weten of het mantelzorgcompliment echt door hen wordt gewaardeerd. 
Hierover bereiken de fractie verschillende geluiden. De een waardeert het, de ander kent te veel problemen, terwijl het 
een compliment moet zijn waar elke mantelzorger waardering uit zou moeten putten. Hierover volgt een motie. 
In haar contacten met inwoners merkt de fractie dat de dienstverlening van de gemeente in termen van reactietijd op 
brieven voor verdere verbetering vatbaar is. Dit ook na de verbeterslag. Dat betreft vooral ook de service bij Sociale 
Zaken. De Cliëntenraad heeft nogmaals aangegeven dat inwoners bang zijn om zich uit te spreken. 
Als laatste het minimabeleid, waarover de PvdA een amendement en moties heeft ingediend. Er lijkt 100.000 euro over 
te blijven, die door het college wordt afgeraamd om de Begroting sluitend te maken. Wat de PvdA betreft is dit budget 
er om de kwetsbare mensen in de Krimpenerwaard vooruit te helpen. Dat is niet mogelijk door halverwege het jaar te 
constateren dat er geld overblijft, dan niet alle middelen te besteden en achterover te leunen, maar door er juist des te 
meer inzet op te plegen. De PvdA ziet dit als boekhouden in plaats van naastenliefde. 
De fractie is zeer benieuwd naar de antwoorden op de gestelde vragen en dient de volgende moties in. 
 
=== 
M17-72, PvdA inzake Handhaving budget minimabeleid 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 
overwegende dat  
- minimaregelingen bestemd zijn om inwoners met een laag inkomen te ondersteunen 
- gebruik van de minimaregelingen gestimuleerd moet blijven worden 
- er naast de reguliere minimaregelingen een specifieke regeling is “bestrijding armoede onder kinderen” 
- de vormgeving daarvan gericht moet zijn op het structureel aanpakken van de armoedebestrijding 
- het college heeft aangekondigd daar begin 2018 een plan van aanpak voor aan te bieden aan de gemeenteraad 
- uitvoering van het desbetreffend plan niet ten laste mag gaan van besteding en gebruik van de reguliere 

minimaregelingen 
- in 2017 ook nog geen structureel plan voor bestrijding kinderarmoede is opgesteld 
 
van mening dat 
het voorbarig en niet gemotiveerd is waarom er budget afgeraamd zou moeten worden terwijl een plan van aanpak nog 
niet is vastgesteld en er nog kansen liggen om het bereik van de reguliere minimaregelingen te vergroten 
 
roept het college op 
- om, gelet op het beperkte bereik van de regelingen, met voorstellen te komen om de kwetsbare mensen in de 

doelgroep maximaal te ondersteunen 
- in het eerste kwartaal van 2018, de besteding van de minimagelden waaronder ook de bijdrage voor bestrijding 

kinderarmoede, inzichtelijk te maken en aan te bieden aan de gemeenteraad 
- het budget voor minimabeleid niet af te romen vooruitlopend op bovenstaande bespreking 
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en gaat over tot de orde van de dag.  
 
De motie is ondertekend door de fractie van PvdA. 
=== 
 
=== 
M17-73, PvdA inzake Budget restant minimabeleid 2017 overhevelen naar 2018 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 
roept het college op 
om het resterende budget Minimabeleid 2017 over te hevelen voor besteding in 2018 als uitgestelde prestatie en de 
raad in het eerste kwartaal van 2018 te informeren op welke wijze zij deze besteding vorm wil geven 
 
en gaat over tot de orde van de dag.  
 
De motie is ondertekend door de fractie van PvdA. 
=== 
 
=== 
M17-74, PvdA inzake Evaluatie mantelzorgpas 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 
overwegende dat 
mantelzorgers zich daadwerkelijk gewaardeerd moeten voelen en de inbreng van de mantelzorgers zelf daarbij van 
belang is 
 
roept het college op 
om bij de evaluatie van de mantelzorgpas ook hen zelf te betrekken. Te vragen hoe zij de waardering ervaren en of zij 
eventuele aanvullende suggesties hebben 
 
en gaat over tot de orde van de dag.  
 
De motie is ondertekend door de fractie van PvdA. 
=== 
 
De heer Schoof, VGBK, dankt de gemeentelijke medewerkers voor hun bijdrage aan de totstandkoming van de 
Begroting. De inwoners zijn nauwelijks meer geld kwijt aan lokale lasten en pijnlijke bezuinigingen blijven uit. Aan de 
hoogte van subsidies wordt niet gesleuteld en de voorzieningen in de kernen zijn toegenomen. Er wordt geen beroep 
gedaan op de Algemene Reserve en de Begroting sluit meerjarig. Gezien de decentralisaties in het sociaal domein en 
de vele harmonisaties ten gevolge van de herindeling is dit een mooi resultaat. De fractie dankt het college voor de 
beantwoording van de schriftelijke vragen. 
VGBK is blij voor het overnemen van de suggestie om een symposium te organiseren over de toekomst van het jeugd- 
en jongerenwerk en daarbij nog de stevige oproep om vooral die jeugd daarbij te betrekken. 
Ook nam het college het fractievoorstel over om een brede discussie te starten over de uitbreiding van de boa-
capaciteit. 
VGBK wacht de resultaten van de quick scan af, die een beeld moet geven van de duurzaamheidsmaatregelen in 
relatie tot investeringen en terugverdientijd. Deze gemeente is groot voorstander van het plaatsen van zonnepanelen 
op gebouwen van bijvoorbeeld sportverenigingen. De opbrengst van de verkoop van de Eneco-aandelen kan hiervoor 
deels worden aangewend. 
De fractie is verheugd dat volgend jaar camperplaatsen worden gerealiseerd in de Krimpenerwaard. Dit sluit aan op de 
ambitie om meer toeristen naar de gemeente te trekken. 
VGBK wacht de resultaten af van het klanttevredenheidsonderzoek onder het mom van ‘meten is weten’. De hierin aan 
de orde komende onderwerpen zijn namelijk altijd voor verbetering vatbaar. Hierbij de opmerking dat de uitzending van 
de gemeentevergadering via de website goed zijn, maar via RTV Krimpenerwaard af en toe van storing of ruis 
vergezeld gaat. Graag aandacht hiervoor. De investeringen hierin waren hoog en de beeldkwaliteit moet goed zijn. 
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Inzake de jongerenontmoetingsplaats in Gouderak hoopt VGBK om samen met de jeugd en andere betrokkenen 
verbinding te zoeken, een en ander te regelen en de plek te realiseren. 
Bij de invoering van het R-Net verschilt de fractie van mening met het college. Er verdwijnen haltes om sneller door te 
kunnen rijden, maar dat gaat ten koste van de leefbaarheid in de kernen. Dit provinciebesluit betreurt VGBK nog 
steeds. 
Eind 2017 wordt de doorlooptijd voor aanvragen van elektrische laadpunten geëvalueerd. Die is nu achttien weken en 
VGBK wenst die in te korten. Dit in het belang van de energietransitie. 
Over de uitspraak van de GBS-fractie over de partij Lokaal Op 1. In de beleving van VGBK hebben de initiatiefnemers 
van die partij zelf aan tafel gezeten bij deze plannen en deze inclusief de verbeterplannen goedgekeurd. Daarom is 
VGBK heel benieuwd hoe Lokaal Op 1 daar in de toekomst mee omgaat. 
Met een reactie op de moties en amendementen komt de VGBK-fractie terug als zij definitief zijn ingediend en het 
college hierop heeft gereageerd. 
 
De heer Dekker, CDA, memoreert de tumultueze eerste maand na de herindeling met grote meningsverschillen tussen 
de partijen. Daarna zijn op veel dossiers goede debatten gevoerd en is door de coalitieplannen heen ook een groot 
aantal moties en amendementen aangenomen en veelal door het college uitgevoerd. Dat is goed voor de gemeente en 
houdt het raadswerk interessant. Dank hiervoor aan de fracties en het college. Het CDA zal nu niet zijn 
verkiezingsprogramma 2018-2022 presenteren, maar wel enkele andere punten. 
Te beginnen bij de financiën. De laatste Begroting laat opnieuw zien dat de gemeente er goed voor staat met een klein 
meerjarig overschot, dat naar verwachting van het CDA nog ruimer zal uitvallen. Voorts is een positieve ontwikkeling in 
de Algemene Rijksuitkering te verwachten. Ook de reservepositie ziet er prima uit. Dit is goed nieuws en dank aan de 
wethouder financiën voor het behoud van de goede financiële positie sinds de herindeling. Het CDA vraagt zich af of er 
voor het sociaal domein niet al te veel de hand op de knip is gehouden. 
De ietwat pessimistische manier van begroten had invloed op de gemaakte keuzes, onder andere de nullijn op de 
subsidies. Als in 2018 de gemiddelde waardestijging van de woningen hoger uitvalt dan 2 procent, worden de hogere 
lasten gecompenseerd. Dit wordt vastgelegd in motie M17-52. 
Vorig jaar heeft de fractie een amendement ingediend om de rioolheffing met 25 euro te verhogen. Ondanks bezwaren 
van andere partijen is het goed dat dit gebeurd is, want de heffing wordt voor 2018 niet begroot. Het CDA vindt net als 
de SGP het onredelijk dat niet-aangesloten agrarische panden volledig betalen, maar stelt vast dat het college zich niet 
inspant deze onrechtvaardigheid eruit te krijgen. Vandaar de gezamenlijke motie met de SGP. 
De fractie vraagt eveneens aandacht voor het tijdelijke personeel met een toename van 728.000 euro. Graag minder 
externe inhuur, zeker bij het inkopen van panden, auto’s en groenbeheer. Wat het CDA betreft moet de gemeente 
daarbij meer uit eigen expertise putten. 
De fractie blijft betreuren dat het KCC in Stolwijk het enige contactpunt van de gemeente is en dat de servicepunten in 
de kernen zijn gesloten. Wat het CDA betreft is heroverweging nodig om bijvoorbeeld samen met bibliotheken en/of 
welzijnsorganisaties de fysieke bereikbaarheid van de gemeente in de kernen te vegroten. Het CDA zal daar in de 
nieuwe raadsperiode voorstellen voor doen. 
Afspraak is om bij zoveel inkoopbestedingen lokale bedrijven, uiteraard tegen concurrende prijzen, te laten participeren 
in aanbestedingsprocedures. Op grond van eigen dossieronderzoek van het CDA gebeurt dat in de fase van strategie- 
en tactiekbepaling in de verschillende dossiers onvoldoende. In 2018 en in de nieuwe bestuursperiode moet hier meer 
aandacht voor komen en daartoe dient het CDA motie M17-67 in. 
De fractie vindt dat de gemeente trots moet zijn op alle fraaie streekgebonden producten die booming zijn. Zij stelt dan 
ook voor hieraan bij gemeentelijke borrels en recepties meer aandacht te besteden, met een knipoog naar Fair Trade. 
Hiertoe diene de specifieke motie M17-68. 
Het CDA en de meerderheid van de raad hechten eraan dat het college voor september 2017 een notitie zou 
overleggen, met daarna een debat over drie pilotprojecten inzake Right to Challenge. Die zijn echter niet met de raad 
besproken en het CDA vindt dat niet de juiste volgorde. Dit geldt ook voor de blijverslening, waartoe de betreffende 
motie uitgebreid is besproken en aangenomen. Bij gebrek aan een raadsvoorstel hierover betekent dat voor beide 
moties in de Begroting geen rekening is gehouden met de kosten en dus vooruitgeschoven naar de volgende periode. 
De fractie is ongerust over de doorgevoerde korting van 100.000 euro op minimabeleid, jeugdhulp en Wmo vanaf 2018 
vanwege onderbesteding in 2016 en 2017. Naar schatting wordt slechts 20 procent van de doelgroep bereikt. Het 
college wil het bereik verminderen, omdat het geld niet terechtkomt waar het hoort. Het CDA wil daarom samen met de 
PvdA een amendement indienen A17-33 met een tekstwijziging in de Begroting om te zorgen dat het geld op de juiste 
plaats terechtkomt. De dekking kan dan komen door minder middelen beschikbaar te stellen voor externe inhuur. 
100.000 euro komt ongeveer overeen met een externe fte. 
De in de Begroting opgenomen maatwerkvoorzieningen voor jeugdhulp en Wmo lijken niet gehaald te worden, 
gegeven ook de wijziging in de opstelling van de nieuwe regering. Een heel goede zaak dat zij hier hard aan heeft 
gewerkt en dat betekent dat die besparing niet nodig is. Daartoe wordt amendement A17-32 ingediend. 
GBS pleit voor meer burgermeesters van lokale partijen. Het CDA wil voor dat ambt juist niet kijken naar politieke kleur. 
Dat is ook in Someren niet het geval geweest. Over de door GBS genoemde samenwerking met VGBK is nog veel 
overleg nodig. Het is heel opvallend dat juist GBS op zoveel punten van mening verschilde met VGBK, waaronder de 
verwijderde servicepunten. Kennelijk is het lokale karakter het enige wat beide partijen bindt. 
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De heer Schoof, VGBK, denkt dat het CDA dan niet geluisterd heeft naar het betoog van de GBS-fractie, die in eerste 
instantie had aangegeven zij tot 21 maart volkomen zelfstandig blijft. Daarom vindt VGBK het uitermate flauw hoe het 
CDA dit onderwerp aansnijdt. 
 
De heer Dekker, CDA, deed slechts een persoonlijke waarneming en wenst beide partijen veel geluk met de 
samenwerking. 
 
De heer Schoof, VGBK, meent dat van waarneming geen sprake is, slechts het neerzetten van een sfeer die er niet is. 
 
De heer Dekker, CDA, dankt de VVD voor de aandacht via de motie voor de fietstunnel bij rotonde Dijklaan bij 
Bergambacht en wacht de reactie van het college af. Er is een besluit hierover genomen inclusief financiering. 
D66 haalt de opbrengst van de Enexis-aandelen aan via een mogelijke bestemming. Hierover is nog geen finaal besluit 
genomen in deze gemeente. Dit thema komt terug in deze raad. 
Het CDA wil meerdere moties van andere partijen goed bestuderen en komt hierop later terug. De fractie dient de 
volgende moties en amendementen in. 
 
=== 
M17-52, CDA inzake Lasten burger 2018 in relatie tot WOZ 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 
overwegende dat 
- de begroting 2018 beoogt om de lasten voor burgers niet te laten stijgen 
- voor de lasten voor burgers de WOZ een belangrijk element is 
- voor het gelijk blijven van de lasten de aanname cruciaal is dat de waardestijging van woningen gemiddeld 

2 procent bedraagt 
- voor de onderbouwing van die aanname er geen schriftelijke analyserapportage voor handen is 
 
van mening is dat 
- de lasten conform de in de begroting gewekte verwachtingen dienen uit te komen 
- de gemiddelde waardestijging van woningen van 2 procent gemonitord dient te worden 
- indien de gemiddelde waardestijging hoger uitkomt dan 2 procent de hieruit voortvloeiende hogere lasten 

gecompenseerd dienen te worden 
- bij voorkeur in 2018 en anders uiterlijk in 2019 
 
roept het college op om 
de gemiddelde waardestijging in de eerste tussenrapportage van 2018 aan te geven en indien deze hoger is dan 
gemiddeld 2 procent aan te geven hoe de hogere lasten zullen worden gecompenseerd. 
 
en gaat over tot de orde van de dag.  
 
De motie is ondertekend door de fractie van het CDA. 
=== 
 
=== 
A17-32, CDA inzake Wmo en jeugdhulp - maatwerkvoorzieningen 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
 
Besluit het ontwerpbesluit als volgt te wijzigen/aan te vullen: 
a. pagina 5 tabel regel ‘Bijstelling sociaal domein’ verwijderen en verwerken in de totalen van de tabel 
b. pagina 6 verwijderen alinea over Sociaal Domein 
c. pagina 20 in tabel ‘baten en lasten’ 
d. Bedragen achter lasten bestaand beleid:  

bedrag verhogen met 0,4 miljoen euro in 2019 t/m 2020 en 0,6 miljoen euro in 2021 
 dit doorvoeren in het saldo, mutaties en geraamde resultaat 

dit door te voeren in de in tabel ‘mutaties lasten en baten per product’ op pagina 20 en in de tabel Model 3 op 
pagina 125.  
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Toelichting 
In de begroting is een korting doorgevoerd van de beschikbare gelden voor de maatwerkvoorzieningen voor jeugdhulp 
en Wmo in de jaren 2019 en verder van 400.000 euro oplopend tot 800.000 euro in 2022. Dit is niet gebaseerd op 
berekeningen, maar uitsluitend op gedane investeringen in het ‘voorveld’. Beantwoording eerste termijn, punt 21. De 
geraamde besparing is derhalve een slag in de lucht. Het is onwaarschijnlijk dat deze besparing bereikt wordt, 
aangezien de investeringen in genoemd voorveld niet zijn gericht op ‘preventie’. 
 
Daarnaast is deze besparing niet te verwachten, vanwege 
a. de nog steeds toenemende vergrijzing van de Krimpenerwaard en de daarmee samenhangende kosten; 
b. de landelijke trend van toename van de klosten va oor jeugdhulp, die de Krimpenerwaard te zijner tijd ook zal 

bereiken; 
c. het besluit van deze regering om de eigen bijdragen in de Wmo te bevriezen op het Netflixtarief van 17,50 euro 

per vier weken ongeacht de hoeveelheid hulp. Het is de verwachting dat dit zal zorgen voor een toename van 
de hulpvraag, naast een beperkte vergoeding van de gederfde opbrengsten, slechts een derde via toevoeging 
aan het gemeentefonds. 

 
Het amendement is ondertekend door de fractie van het CDA. 
=== 
 
=== 
A17-33, CDA, D66 en PvdA inzake Armoedebeleid 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
 
Besluit het ontwerpbesluit als volgt te wijzigen/aan te vullen: 
a. pagina 5 tabel regel kosten minimabeleid verwijderen en verwerken in de totalen van deze tabel. 
b. pagina 7 verwijderen alinea over kosten minimabeleid 
c. pagina 26 punt 8, uitgewerkt op pagina 29 in tabel ‘baten en lasten’, 
d. Bedragen achter lasten bestaand beleid:  

- bedrag verhogen met 0,1 miljoen in 2018 t/m 2021 
- dit doorvoeren in het saldo, mutaties en geraamde resultaat 

 
Dit door te voeren in de in tabel ‘mutaties lasten en baten per product’ op pagina 29 en in de tabel Model 3 op pagina 
125. Dekking kan gevonden worden door een beperking van de inhuur in het sociaal domein ter hoogte van hetzelfde 
bedrag in 2018. In 2019 en verder kan dit ten laste van de begroting worden gebracht.  
 
Toelichting 
In de begroting is een korting doorgevoerd van de beschikbare gelden voor het armoedebeleid van 2018 en verder van 
100.000 euro. Dit is gebaseerd op de werkelijke bestedingen in 2016 en een deel van 2017 en veroorzaakt door een 
ernstig onderbereik van de doelgroepen waarvoor dit geld beschikbaar is. Het college heeft bij de thema-avond over 
het armoedebeleid en de minimaregelingen toegezegd dat zij zich zou inspannen om het onderbereik te verminderen 
en een groter deel van de doelgroep gebruik te laten maken van de minimaregelingen. Met het doorvoeren van de 
korting op de minimaregelingen, vaart het college nu een andere koers, namelijk het onderbereik van de regelingen 
accepteren als een vaststaand feit. Dit, terwijl het college feitelijk haar opdracht niet realiseert, namelijk het geld 
bezorgen bij de inwoners die dit geld nodig hebben. CDA, PvdA en D66 willen dat het college haar opdracht alsnog 
uitvoert en willen het geld daarvoor in de begroting beschikbaar houden. 
 
Het amendement is ondertekend door de fracties van CDA, PvdA en D66. 
=== 
 
=== 
M17-67, CDA inzake Betrekken ondernemers Krimpenerwaard bij gemeentelijke uitgaven 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 
constaterende dat 
- de opdracht van de raad aan het college om te zorgen dat lokale ondernemers zoveel mogelijk betrokken 

worden bij de inkopen van de gemeente naar mening van de raad verbetering behoeft 
- de huidige situatie is dat gevolgde procedures de eigen ondernemers onnodig deels of geheel buitenspel zetten 
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van oordeel dat  
het de voorkeur verdient om lokale leveranciers onder andere te bterfkken bij zaken als het groenonderhoud en het 
wagenparkbeheer 
 
roept het college op om 
zich in te zetten voor het betrekken van lokale leveranciers bij haar inkopen dit ook schriftelijk vast te leggen en 
onderdeel uit te laten maken van de inkoopstrategie voor de verschillende inkooppakketten 
 
en gaat over tot de orde van de dag.  
 
De motie is ondertekend door de fractie van het CDA. 
=== 
 
=== 
M17-68, CDA inzake Serveren streekgebonden producten op gemeentelijke recepties en andere gelegenheden 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 
constaterende dat 
de Krimpenerwaard een aantrekkelijk en smakelijk assortiment biedt aan streekgebonden producten 
 
van oordeel dat  
het de voorkeur verdient om lokale leveranciers te betrekken bij de inkopen van de gemeente waaronder de 
benodigdheden voor recepties en andere gelegenheden. De raad de promotie van de streekgebonden producten 
wenst te ondersteunen 
 
roept het college op om 
om zoveel mogelijk gebruik te maken van de streekgebonden producten voor gemeentelijke recepties en andere 
gelegenheden 
 
en gaat over tot de orde van de dag.  
 
De motie is ondertekend door de fractie van het CDA. 
=== 
 
De heer Heerens, GBS, wijst erop, na de reactie van het CDA dat politieke kleur niet uit zou moeten maken bij het 
aanstellen van een burgemeester dat het CDA samen met de PvdA altijd slim heeft geregeld dat zij her en der eigen 
mensen op burgemeestersposten neerzetten. Dit bemoeilijkt in sterke mate het benoemen van kandidaten van lokale 
partijen. GBS is blij dat hier meer op ingezet wordt.  
Voor wat betreft de meningsverschillen met VGBK heeft GBS heel goede afspraken gemaakt over een fusie, omdat die 
partij het dichtste bij GBS staat. Anderzijds heeft GBS zijn eigen koers gevaren en doet dat nog tot de verkiezingen in 
maart 2018. Een mooi voorbeeld van de samenwerking is de gezamenlijke motie inzake het plan van aanpak om de 
belangrijke ontwikkeling van de terreinen Schoonhoven-Noord en Galgoord los te trekken. Daarom ziet GBS een 
samenwerking met VGBK zitten. 
 
De heer Dekker, CDA, deelt in de vreugde over meer burgemeesters van ‘lokale zijde’, ook al mag politieke kleur niet 
uitmaken. Voorts ziet de CDA-fractie dat GBS met verve zijn onafhankelijke rol heeft ingezet de afgelopen jaren. 
 
De heer Van Dorp, CU, hecht aan goed gedichte amendementen. Betekent de toezegging van het CDA dat men de 
dekking bij amendement A17-33 gaat aanpassen? 
 
De heer Dekker, CDA, dankt voor deze suggestie en komt met een tekstuele aanpassing. 
 
De heer De Wit, VGBK, meent dat de CDA-fractie heeft meegestemd met verkoop van de Eneco-aandelen. Nu neemt 
hij enige twijfel waar bij die partij. Leiden de laatste ontwikkelingen bij Eneco tot andere inzichten bij het CDA? 
 
De heer Dekker, CDA, heeft bij dat debat nadrukkelijk namens zijn fractie zijn instemming met die verkoop bevestigd 
en inderdaad een voorbehoud voor de timing. 
 
De voorzitter schorst de vergadering. 
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schorsing 
 
De voorzitter heropent de vergadering en geeft het woord aan wethouder Boere. 
 
Wethouder Boere dankt over het algemeen voor de positieve woorden over de Begroting en het financiële beleid van 
de afgelopen jaren. Die dank gaat uiteraard ook uit naar de ambtelijke ondersteuning. 
Het was nodig de vele bestemmingsreserves in te zetten om bijvoorbeeld de onderhouds- en investeringskosten van 
begraafplaatsen te bekostigen. Daarbij moest gespaard worden vanwege het dekkingspercentage van de tarieven. Dit 
is van 38 procent naar 53 procent gegaan. Het college verwacht dat het percentage de komende jaren verder zal 
stijgen omdat er meer kosten in de tarieven worden betrokken. Vandaar het voorstel van het college om dit te 
evalueren en analyseren ten behoeve van een tariefsaanpassing. 
Na het vastgestelde plan van aanpak inzake de afstoot van gebouwen zegt het college de planning toe. De uitvoering 
loopt op schema. De ruimtelijke ontwikkelingen voor diverse panden worden bekeken en asbest- en andere 
onderzoeken moeten plaatsvinden voor de panden te koop zijn aan te bieden. Goed vooronderzoek is essentieel om 
de staat vast te stellen. 
Het college heeft in 2016 bij de rioolheffing bepaald om een ontheffing op percelen te geven. Op een perceel kan een 
woning staan die op het riool is aangesloten, maar ook niet-aangesloten stallen. De laatste worden voor de rioolheffing 
aangeslagen, omdat de gemeente de heffing niet apart doet op onroerend goed. Als de gemeente alleen agrariërs zou 
ontheffen van de percelenaanslag, dan zou een bedrijf met een woning en loods succesvol bezwaar kunnen maken op 
grond van het gelijkheidsbeginsel. Daarom ontraadt het college de motie hierover, die ten koste gaat van veel 
gemeentelijke inkomsten. Bovendien gaan de extra separate waarderingen met veel administratieve lasten gepaard en 
zou deze maatregelen substantieel prijsverhogend uitwerken naar particulieren toe. 
 
De heer Van der Ham, SGP, hoort het college rederen uit het bestaande kader. In het debat hierover in 2016 heeft de 
meerderheid in de raad aangegeven te voorkomen dat niet-aangesloten gebouwen aangeslagen zouden worden. 
Daarna kwam het college met de argumentatie dat in de verordening een andere titel had moeten worden opgenomen 
en dat toen niet meer mogelijk was. Nu geeft het college nog steeds aan indertijd voor een verkeerde titel te hebben 
gekozen. De SGP wil dit daarom niet regelen binnen bestaande kaders, maar vraagt het college wat aangepast moet 
worden om dit juist mogelijk te maken via een aangepast kader. 
 
Wethouder Boere denkt dat het op die manier onmogelijk is en raadt het sterk af om woonlasten op die manier te 
verspreiden. Het gelijkheidsbeginsel verdraagt zich hiermee niet, zoals uitgelegd. Ongerioleerde panden zoals loodsen 
zouden hierdoor alle buiten de boot vallen, met forse financiële consequenties voor de gemeente en dito nadelen voor 
particulieren. Het college ziet geen oplossing. 
 
De heer Dekker, CDA, dringt hierop samen met SGP en ChristenUnie aan vanwege de ongelijkheid bij de agrariërs, 
die voor een woning de volle 1.200 euro moet afdragen. Het CDA proeft te weinig begrip bij het college voor hun 
situatie. 
 
Wethouder Boere geeft het voorbeeld van een transportbedrijf met een bedrijfswoning en een niet-gerioleerde loods. 
De OZB-benadering leidt ertoe dat acht keer de maximale WOZ-waarde kan worden betaald. Dit zal andere discussies 
opleveren bij dit soort bedrijven. Daarom wil het college de discussie terugleggen bij de raad. 
De 2 procent waardevermeerding bij de WOZ past de gemeente slechts op het totaalbedrag toe en niet op een 
individu. Dus als een woning in waarde stijgt, daalt het OZB-tarief. 
 
De heer Bening, D66, informeert of de OZB dan met 1,4 procent of met 2 procent omhooggaat. 
 
Wethouder Boere antwoordt dat het totaaltarief in zijn totaliteit, inclusief indexering, stijgt. Daarmee stijgt de opbrengst 
met 1,4 procent. Daarna wordt het over de bestaande arealen doorgedeeld waardoor het tarief in feite gemiddeld lager 
wordt. Alles wat in WOZ-waarde stijgt en de tariefsopbrengst moeten gelijkblijven plus 1,4 procent indexering. 
De hondenbelasting in tien jaren afbouwen is mogelijk. Alleen is die in 2009 ingevoerd, dus wordt die afbouw in de 
Kadernota 2019 verwerkt, anders zou dit nu voor een tekort in de Begroting zorgen. 
Het college vindt de motie over de aanbesteding overbodig, omdat men waar mogelijk de lokale ondernemers betrekt 
bij iedere aanbesteding. Het staat hun vrij om in te schrijven. 
De woonlasten minus de precariorechten worden niet gecompenseerd via de aanslag van OASE en Eneco. Dit staat 
dus los van de woonlasten voor OZB, riool- en afvalstoffenheffing. 
 
Wethouder Blok meldt dat ten aanzien van de door de raad genoemde woningbouwprojecten de wijze van uitvoering 
door dit college ook in de overdracht naar het nieuwe college wordt voortgezet en wel in de vorm van interactieve 
avonden voor belanghebbenden. Er komen EOP’s en projectenoverzichten. Het voert nu te ver om op alle 
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opmerkingen in eerste termijn over specifieke projecten in te gaan. Deze zijn wel goed verstaan en worden bij het 
vervolgproces betrokken. 
Dank voor de instemming met Woonvisie. Het uitvoeringsprogramma volgt. Dat is helaas iets vertraagd door personele 
wisselingen, maar het college wilde voorrang geven aan de zorgvuldigheid. In relatie tot de prestatieafspraken zij 
opgemerkt dat de corporaties bij scheefwonen vastzitten aan landelijke regelgeving. Sommige zaken zijn nu eenmaal 
niet mogelijk voor gemeenten, vandaar een oproep aan de landelijke partijen in deze raad om bij hun collega’s in Den 
Haag aan de bel te trekken. 
Voor motie M17-55 over tiny houses verwijst het college naar de kersverse Woonvisie, waar Pro Krimpenerwaard ook 
enkele lovende woorden sprak en waarin op pagina’s 13, 21 en 29 en in de uitgangspunten te lezen is dat het college 
enthousiast is over tiny houses, pilots gaat organiseren, partners gaat zoeken en dit gaat bespreken met de raad. Al 
met al lijkt de motie overbodig. 
Motie M17-68 over streekproducten wekt de indruk dat raad en college van borrel naar borrel gaan, maar tijdens 
vergaderingen doen zij het urenlang op koffie, thee en water en soms ook na afloop wat hapjes. Conform de motie gaat 
het college zeker kijken waar streekgebonden voedsel is te verkrijgen. Gezien de titel van de motie benadrukt het 
college nog eens zeker te weten dat die producten lokaal worden ingekocht en ook nog conform de voorwaarden van 
Fair Trade. De raad kan ook voor eigen inkopen van streekproducten zorgen na raadsvergaderingen.  
 
Wethouder Neven kondigt een raadsinformatiebrief over duurzaamheid, waarin de raad om input wordt gevraagd met 
het aanbod van een thema-avond waar de raad al haar vragen kwijt kan. Ook meldt de brief dat er een plan in 
voorbereiding is met agrariërs uit de Alblasserwaard voor zonnepanelen op agrarische panden. De opmerking in eerste 
termijn over elektrische laadpalen wordt meegenomen. 
Het is lastig op korte termijn overal voor veilige verkeersroutes te zorgen. Bij vervanging wordt daarnaar gekeken. Bij 
het Hoogheemraadschap is hiervoor aandacht, zoals bij de recentelijk geherstructureerde opweg bij Schoonhoven met 
verkeersveiligheidsmaatregelen. 
Motie M17-56 over de reinigingsrechten. Het college bestrijdt de stelling van Pro Krimpenerwaard dat men geen 
aanstalten zou maken om Cyclus aan te spreken. Het college is beziggeweest om Cyclus meer marktconform te laten 
werken, wat moet resulteren in een nieuwe DGO (Decentraal Georganiseerd Overleg). Daarbij de winstwaarschuwing 
inzake een andere berekeningssystematiek. Cyclus gaat meerjarig kortingen verstrekken. 
Een positieve prikkel bij de afvalstoffenheffing door het basistarief te verminderen lijkt eenvoudig, maar juist als er 
minder restafval wordt ingezameld, is er meer plastic- en gft-afval. Dus qua inzet van arbeid en materieel zal de 
gemeente ongeveer hetzelfde bedrag kwijt zijn. Daarom zit er geen verlaging in van het basistarief, eerder een stijging 
met het aankomende DGO. 
Bij de sympathieke motie over het sociaal domein van SGP, ChristenUnie en CDA waarschuwt het college dat niet te 
veel ambtelijk wordt ingezet op het platform met extra vergaderingen. Liever wordt het platform zo efficiënt mogelijk 
georganiseerd, bijvoorbeeld in de aanloop naar een thema-avond. 
Over motie M17-69 ‘Thuiszitters’. Er loopt een breed regionaal plan van aanpak omtrent voortijdige schoolverlaters 
vanuit de Regionale Ontwikkelingsagenda Passend Onderwijs waar deze gemeente ambtelijk en bestuurlijk is 
aangesloten, evenals de betrokken samenwerkingsverbanden en de zorgcoördinatoren in het onderwijs. De toename 
in thuiszitters heeft vooral te maken met de complexe situatie dat kinderen vanwege psychische oorzaken tijdelijk 
thuiszitten en er extra tijd nodig is om ze weer naar school te krijgen. 
Het CDA-amendement A17-32 over de 800.00 euro. Bij het vorige agendapunt heeft de raad besloten meer dan 
450.000 euro structureel bij jeugdhulp op te plussen. Het college wil investeren in het voorveld en dat moet renderen, 
dus van dure naar goedkopere jeugdzorg en daar trekt de gemeente vier jaar voor uit. 400.000 euro is geen 
bezuiniging, maar viel vrij, dus uiteindelijk bezuinigt de gemeente 400.000 euro. Het college meent dat de gemeente 
die uitdaging aan moet gaan, temeer daar zij in de eigen Begroting elk jaar nog veel bijplust en haar Algemene 
Uitkering voor jeugd minder lijkt te worden. Daarom ontraadt het college dit amendement. 
 
De heer Verkerk, CDA, viel op dat er geen berekening aan ten grondslag lag, wat de beoordeling moeilijk maakte. 
 
Wethouder Neven repliceert dat het college op veel dingen weinig invloed kan uitoefenen. Waar dat het geval is, moet 
men een inschatting maken. Zo betaalt de gemeente voor dyslexie 100.000 euro meer dan het landelijk gemiddelde. 
Daarom staat het college de uitdaging voor om de ingezette maatregelen voor jeugdzorg rendement op te laten 
leveren. Daarnaast bestaan inkoopafspraken waarbij veel meer van specialistische naar basis-GGZ. Dat daar geen 
harde berekeningen onder liggen klopt, maar het college meent dat bij een besteding van een kleine 2 miljoen euro in 
het voorveld het ook realistisch zou moeten zijn om die 400.000 euro te halen. Voorts is 450.000 euro opgeplust in de 
Tweede Tussenrapportage, zodat onder de streep van een bezuiniging feitelijk geen sprake is. 
 
De heer Bening, D66, hoort het college vertellen dat het regioplan van aanpak en de vele samenwerkingen het 
probleem van thuiszitters gaat oplossen. Doet het college wel het maximale wat de gemeente kan doen om het 
schoolverzuim terug te dringen? Daar er te veel kinderen thuiszitten, kan de D66-fractie zich dat niet voorstellen. 
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Wethouder Neven heeft zojuist getracht het regionale beleid uit te leggen. De gemeente spreekt met de 
samenwerkingsverbanden van het onderwijs en leerplichtambtenaren als partners. De onderlinge afspraken moeten 
ertoe leiden dat met de gemeentelijke capaciteit het maximale wordt bereikt. Het college meent dat de gemeente 
binnen de bestaande budgetten en mogelijkheden op dit vlak echt het maximale doet. 
 
De heer Verkerk, CDA, is het niet eens met de manier waarop de bedragen rond de maatwerkvoorzieningen voor 
jeugdzorg worden begroot en bij het volgende college worden gelegd. 
 
Wethouder Neven meent dat de plannen op dit terrein bekend zijn. Jeugdhulp op de scholen werkt en daaraan wordt 
hard gewerkt. Het college is samen met de huisartsen bezig verdere afspraken te maken over doelreizen en daarom 
deelt men de mening van het CDA niet. Als de gemeente zoveel geld investeert, dan moet dat op gegeven moment 
gaan renderen ook al gaat het om jeugdhulp met een gemeentelijke zorgplicht. Daarom vindt het college de 
voorgestelde budgetvermindering terecht. Bovendien geldt de afspraak dat inkomsten en uitgaven in evenwicht met 
elkaar moeten zijn. Als de gemeente dat echt zou willen, moet zij tonnen meer gaan bezuinigen en het college 
vermoedt dat de raad dat niet wenst. 
 
Wethouder Sleeuwenhoek wijst op de eerdere raadsinformatiebrief over het programma Dienstverlening, een continu 
proces waaraan intern hard wordt gewerkt met diverse kleine projecten. Daarnaast is de organisatie bezig met een 
servicenorm, die het college in het eerste kwartaal van 2018 zal vaststellen en daarna wordt geïmplementeerd. 
Amendement A17-33 (CDA) wil het college ontraden. Ondanks dat er 100.000 euro af gaat, is er structureel 

80.000 euro extra beschikbaar vanuit de meicirculaire. In december volgt de Nota Minimabeleid. Er is budgetruimte 

voor de raad om te kiezen, vandaar dat het college dit mogelijk acht. De dekking in het amendement door te schrappen 
in externe inhuur, zou inhouden dat andere keuzes niet doorgaan. Die inhuur vindt niet voor niets plaats. 
Motie M17-61 over de inzet van budgetcoaches is overbodig volgens het college. Het voorveld heeft nu reeds die 
coaches via Humanitas en Thuisadministratie. Daarbij wordt hard gewerkt aan doorontwikkeling van de hele 
schuldhulpverlening. 
Punten 1 en 3 in motie M17-72 zijn bij A17-33 toegelicht. De monitoring in punt 2 is terug te vinden in iedere 
kwartaalrapportage van Sociale Zaken. 
Motie M17-73 stelt voor een overschot over te hevelen. Het overschot is bij het vorige agendapunt overgeheveld via 
instemming met de Tweede Tussenrapportage. 
Motie M17-57 over kunst en cultuur wil het college ontraden. Men wil de betreffende nota graag aan het nieuwe college 
overlaten om op te stellen. In de raad van decemberraad volgt een verdelingsvoorstel inclusief budget met een 
inventarisatie van alle kunstobjecten. Deze start is nodig als nulpunt voor het later uit te werken beleid. 
Motie M17-59 is overbodig. Ingevolge artikel 6.2g van de verordening kan subsidie geweigerd worden voor activiteiten 
gericht op het uitdragen van religieuze, levensbeschouwelijke en politieke overtuiging. 
Motie M17-62 over de indirecte subsidies. Het college kiest bewust voor het inzichtelijk maken van alleen de directe 
subsidies, daar deze expliciet in de subsidieverordening staan. De middelen voor de indirecte subsidies komen voor 
rekening van de gemeente. Het gaat daarbij om het onvolledig gebruik van onkostenvergoedingen, gemeentelijke 
voorzieningen of diensten. Bovendien is er een onzichtbaar subsidiedeel dat in natura wordt uitgekeerd. 
Motie M17-65 over integratie statushouders. Op dit moment is er een rapportage gepubliceerd vanuit dit project. 
Daarbij wil het college voor de Kadernota 2019 de raad meenemen in het proces hoe dit thema te integreren in de 
ambtelijke organisatie inclusief borging en monitoring. 
Over eenzaamheid (motie M17-66) lopen reeds afspraken met welzijnsinstellingen die naast een signalerende functie 
als eerste toegang c.q. meldpunt fungeren voor mensen met eenzaamheid. Zij verwijzen door naar bijvoorbeeld 
vrijwilligers. Overige organisaties in het voorveld zijn alert op eenzaamheidsproblematiek. Dit thema is geborgd en dat 
maakt deze motie overbodig. 
 
Mevrouw Jaspers, D66, informeert of de BuurtApp ook op eenzaamheid onder buurtbewoners is gericht. 
 
Wethouder Sleeuwenhoek antwoordt dat die app primair op veiligheid is gericht. Desgewenst kan iemand daarvoor bij 
een welzijnsstichting terecht als aanspreek- en doorverwijspunt. 
 
De heer Wassink, SGP, weet dat welzijnswerk eenzaamheid voor het hele veld behandelt, dus ook onder jongeren en 
niet-ouderen. 
 
Wethouder Sleeuwenhoek bevestigt dat het welzijnswerk de eerste toegang is voor eenieder, ook voor jongeren. 
Daarbij dient de gemeenschap eenzame mensen te herkennen en ondersteunen. 
Motie M17-74, de evaluatie van de mantelzorgpas staat al op het programma voor eerste kwartaal van 2018. Daarin 
wordt ook de input van de mantelzorgers betrokken. Dit maakt de motie feitelijk overbodig. 
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Burgemeester Cazemier meldt dat de Strategische Visie Krimpenerwaard van professor Bakker eerder deze dag in het 
college is vastgesteld, inclusief het vervolgtraject en de mogelijkheid van invloed door de raad op de activiteiten van 
mevrouw Dekker. De raadsinformatiebrief hierover is onderweg naar de raad. 
Eerder is toegezegd dat de nieuwe APV bij de raad wordt aangeboden. Deze komt januari of februari naar de 
commissie en dan is te zien welke resultaten zijn gerealiseerd na interactie met de bevolking. De horecatijden maken 
geen deel uit van de APV. Het debat daarover is voor de volgende raadsperiode. 
In vervolg op de motie van Pro Krimpenerwaard over de boa’s zegt het college toe dat begin volgend jaar, voor de 
verkiezingen, een discussienota naar de raad komt over boa’s. Dit maakt de motie overbodig. 
 
De heer Struijs, PK, heeft tot driemaal toe gevraagd naar de gemeentebijdrage voor het Cultuurhuis in Krimpen aan de 
Lek, maar tot op heden geen antwoord gekregen. 
 
Wethouder Sleeuwenhoek deelt mee dat het daarbij om een subsidie van 166.000 euro gaat. 
 
De heer Bening, D66, beluistert dat de nieuwe APV voor de februaricommissie wordt gepland. Betekent dit dat pas het 
volgende college die zal behandelen in de vorm van een raadsvoorstel? 
 
Burgemeester Cazemier antwoordt dat het ambtelijk streven is, de APV in januari in te brengen in de commissie. Hij 
heeft een slag om de arm gehouden. Of dit of het volgende college de APV als raadsvoorstel gaat inbrengen, hangt 
van de opmerkingen af die tijdens de januaricommissie worden gemaakt. Blijven die beperkt, dan is het streven het 
bijbehorende raadsvoorstel deze periode af te ronden. 
 
De heer Heerens, GBS, hoorde bij de afbouwperiode van de hondenbelasting verschillende termijnen, namelijk drie 
jaar, tien jaar en vier jaar. Wat is de voorkeur van het college hierbij? 
 
Wethouder Boere antwoordt dat het college opteert voor een periode van tien jaar, daar het anders in 2019 tot een 
tekort leidt. 
 
De voorzitter schorst de vergadering. 
 
Schorsing 
 
De voorzitter heropent de vergadering voor de derde termijn van de gemeenteraad. 
 
De heer Struijs, PK, dient de amendementen A17-29, A17-30 en A17-31 in. Bij het laatste houdt de fractie vast aan 
een afbouw van de hondenbelasting in vier jaar. Een termijn van tien jaar is onbespreekbaar. 
De moties M17-55 over tiny houses en M17-56 over reinigingsrechten worden aangehouden. Motie M17-57 wordt 
ingediend. Naar mening van Pro Krimpenerwaard houdt het college hierbij geen sterke argumentatie, ook omdat dit 
antwoord niet eerder is gegeven op de schriftelijke vragen. Motie M17-59 over algemene subsidie wordt ingetrokken, 
daar deze zaak kennelijk al geregeld is. De motie M17-61 over budgetcoaches wordt aangehouden voor nader 
fractieonderzoek. 
Motie M17-58 over boa’s en juristen acht Pro Krimpenerwaard na de reactie van het college als zijnde overgenomen. 
De motie wordt om die reden niet ingediend. 
Motie M17-62 wordt ingediend. De fractie vindt het belangrijk dat de raad ook inzage krijgt in de indirecte subsidies, 
maar accepteert waar dat niet mogelijk is, zoals bij in natura uitkering. Maar meer informatie over gratis huisvesting 
moet zeker mogelijk zijn. Deze discussie heeft in de voormalige gemeente Schoonhoven ook jarenlang gelopen en na 
flink wat actie van de kant van Pro Krimpenerwaard is dat besluit uiteindelijk genomen. Als de raad recht wil doen aan 
raadsbesluiten van voor de herindeling, dan zou zij nu ook moeten instemmen met deze (aangepaste) motie. 
 
=== 
Aangepaste M17-62, PK inzake Subsidiejaarplan 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 
constaterende dat 
- in het Subsidiejaarplan slechts de directe subsidiebedragen zijn opgenomen 
- er ook indirecte subsidies zijn, zoals gratis huisvesting, bijdrage in de schoonmaakkosten et cetera 
- het zilvermuseum ten minste 100.000 euro aan indirecte subsidies ontvangt 
- het Subsidiejaarplan geen volledig inzicht geeft in de verleende subsidies 
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draagt het college op 
om de indirecte subsidies in de Begroting 2019 inzichtelijk te maken 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
De motie is ondertekend door de fractie van PK. 
=== 
 
De heer Van Dorp, CU, dient twee moties in. Bij M17-64 heeft de ChristenUnie goed het standpunt van het college 
gehoord, maar dit staat de motie zeker niet de weg. M17-66 over eenzaamheid wil de fractie ondanks de toelichting 
van het college indienen, want de motie is ruimer dan wat nu gebeurt. Bovendien wil de ChristenUnie de problematiek 
van de eenzaamheid nog eens goed onder de aandacht gebracht hebben. 
 
De heer Heerens, GBS, ziet dat de andere partijen veel werk hebben gemaakt met de vele moties en amendementen, 
maar ziet ook veel eerder ontwikkelde ideeën en bestaand beleid daarin naar voren komen. Alles overziend gaat de 
GBS-fractie alleen akkoord met de SGP-motie over hondenbelasting en wel voor een afbouwperiode voor tien jaar, 
waarvan het college GBS heeft overtuigd. Vier jaar was interessanter geweest, maar dit moet niet leiden tot tekorten op 
de Begroting. 
 
De heer Van der Wilt, VVD, dient motie M17-65 in. Dit is vanzelfsprekend voor de fractie en behoeft geen toelichting. 
 
Mevrouw Jaspers, D66, dient motie M17-69 aangepast in. De laatste alinea onder ‘Verzoekt het college’ verandert in 
die zin dat D66 halfjaarcijfers wil over de resultaten van de nieuwe aanpak Breed Ontwikkelplan Leerplicht. Dit om te 
voorkomen dat 100.000 euro wordt uitgegeven aan een nieuwe leerplichtambtenaar. De fractie wil meer invloed op de 
ontwikkeling van het schoolverzuim. 
 
De heer Bening, D66, hoorde de toelichting van het college over de inflatiecorrectie van 1,4 procent bij amendement 
A17-30. Niettemin meent de VVD dat er geen lastenverhogingen zouden zijn. Hoe zit dat? 
 
De heer Van der Wilt, VVD, verwijst naar de tekst en zijn eerdere duidelijke mondelinge uitleg. De 1,4 procent correctie 
klopt, maar is eigenlijk beneden het niveau zijn dat benodigd zou zijn. Derhalve krijgen de inwoners eenmalig vanuit de 
precariorechten 13 euro terug, waarmee de verhoging van de woonlasten tot een minimum worden beperkt. 
 
De heer Bening, D66, leest in de Begroting letterlijk dat hierdoor het niet nodig is de woonlasten van 2018 te indexeren. 
Indexeren houdt dus de inflatiecorrectie in en die is 1,4 procent. De onduidelijkheid is voor D66 toch echt aan de VVD 
te wijten en niet aan het media-artikel hierover. 
 
De heer Van der Wilt, VVD, erkent dat D66 het recht heeft op een eigen mening. Maar die 1,4 procent is minder dan de 
hoogte die de inflatiecorrectie normaliter zou hebben. 
 
De heer Van der Ham, SGP, stemt tegen de moties en amendementen van Pro Krimpenerwaard, behalve motie M17-
62 over het Subsidiejaarplan. De SGP lijkt het goed inzicht te krijgen in de indirecte subsidies, al hoeven die geen deel 
uit te maken van het jaarplan als directe vertaling van de subsidieverordening. 
Tegen de moties van het CDA gaat de SGP tegen stemmen. Dat is ook het geval bij motie M17-67 over ondernemers 
betrekken bij gemeentelijke uitgaven. Dit onderwerp heeft de sympathie van de SGP-fractie, maar hieraan wordt al 
uitvoering gegeven, wat de motie overbodig maakt. Motie M17-68 over streekproducten ligt binnen de SGP complex en 
daarom heeft de fractie besloten haar leden een vrije keuze te laten. De heer Van der Ham zal zelf voor stemmen. 
De herziene motie M17-69 van D66 over thuiszitters is sympathiek en wordt door de SGP gesteund. 
Met de PvdA-moties gaat de SGP niet mee, behalve de sympathieke motie M17-64 over de mantelzorgpas. 
In de VVD-motie M17-65 gaat de SGP mee. Van de ChristenUnie-moties die de SGP samen heeft ingediend, moge 
duidelijk zijn dat de SGP die steunt. De SGP wil de beide eigen moties warm aanbevelen bij de raad. Bij M17-75 over 
hondenbelasting is een afbouwperiode van tien jaar begrotingstechnisch het meest verkieslijk. En de motie over de 
rioolheffing is aangepast. De SGP-fractie wil voor dit onderwerp wordt geregeld, daar nog een stap tussen zetten door 
onderzoek te doen naar de mogelijkheden om de niet-aangesloten gebouwen vrij te stellen van rioolheffing en daarbij 
in te zoomen op drie aspecten. 
 
=== 
Aangepaste M17-77, SGP, CU en CDA inzake Rioolheffing niet-gekoppelde agrarische gebouwen 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
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overwegende dat 
- de gemeenteraad eerder besloten heeft om niet op het riool aangesloten agrarische gebouwen vrij te stellen 

van de rioolheffing 
- in de praktijk is gebleken dat de gekozen oplossingsrichting bij het vaststellen van het GRP niet het beoogde 

effect heeft gekregen 
 
roept het college op 
de mogelijkheid te onderzoeken om niet aangesloten gebouwen vrij te stellen van rioolheffing en daarbij in te gaan op 
- de benodigde juridische titel die hiervoor in de verordening kan worden opgenomen 
- de financiële consequenties van vrijstelling van niet aangesloten gebouwen 
- de mogelijke herverdeeleffecten ten gevolge van een mogelijke vrijstelling 
- de raad hierover voor de Kadernota 2019 te informeren 
 
en gaat over tot de orde van de dag.  
 
De motie is ondertekend door de fracties van SGP, CU en CDA. 
=== 
 
De heer De Wit, VGBK, vraagt wat de SGP precies bedoelt met ‘mogelijke herverdeeleffecten’. Dat als de vrijstelling 
voor niet-aangesloten panden doorgaat, de inwoners het verschil extra gaan betalen? 
 
De heer Van der Ham, SGP, hoort VGBK al conclusies trekken, maar de SGP wil eerst de feiten en daarvoor is via 
onderzoek inzage in de omvang van de consequenties voor alle partijen die met de heffing te maken hebben. De 
fractie wil inzicht in de mogelijkheid om die herverdeeleffecten langs een andere weg op te heffen. 
 
De heer Struijs, PK, refereert aan de speciale informatieavond over dit onderwerp, waar een belastingdeskundige zei 
dat de SGP met haar voorgestelde keuze in strijd zou handelen met de wet. Niettemin zet die fractie dit door en dat 
begrijpt Pro Krimpenerwaard niet. 
 
De heer Van der Ham, SGP, is er stellig van overtuigd niet tegen de wet in te gaan. De fractie begrijpt dat de huidige 
verordening niet toestaat wat zij wenselijk vindt. De raad gaat over de vaststelling van verordeningen en als de SGP 
mogelijkheden ziet deze heffingen anders te regelen dan wil de fractie dat overwegen. Een verordening is ook een 
soort wetgeving. 
 
De heer Struijs, PK, wijst erop dat een verordening een lagere wetgeving is en hogere wetgeving voorgaat. 
 
De heer Van der Ham, SGP, heeft in de motie om een onderzoek gevraagd met als eerste vraag welke juridische titel 
is te vinden om dit te regelen. Daar zullen interne en eventueel externe juristen naar kunnen gaan kijken. 
 
Mevrouw Willems, PvdA, hoorde het college bij amendement A17-33 over minimabeleid toelichten dat de 100.000 euro 
na instemming met de Tweede Tussenrapportage is besteed, oftewel op basis van de realisatie in 2017. In hoeverre 
staat het de raad vrij om die 100.000 eur voor 2018 weer terug te schuiven? Voor de jaren erna is voor de PvdA geen 
reden om op voorhand aan te nemen dat de realisatiecijfers hetzelfde zullen blijven. Vandaar ook de gedachte van de 
fractie om het bedrag een jaar lang in te houden op externe inhuur. 
De fractie heeft er begrip voor dat bij M17-73 het bedrag is afgeraamd, waardoor de motie niet meer nodig is. Maar het 
kan zijn dat bij de Jaarrekening alsnog geld voor dit taakveld wordt gereserveerd. Zou het college deze motie mee 
willen nemen als opdracht voor bij die Jaarrekening om die budgetten alsnog daarvoor beschikbaar te houden?  
Bij de moties over hondenbelasting is de PvdA altijd al voorstander geweest die af te schaffen, maar wil het volgende 
college financieel niet te zwaar belasten en zal daarom niet meegaan met de motie van Pro Krimpenerwaard van vier 
jaar, maar met een tienjarige afbouw conform de SGP-motie. De PvdA wil dit thema in 2018 agenderen om te kijken of 
dit niet sneller kan, maar dat komt dan in de nieuwe raadsperiode aan de orde. 
Bij de moties over kunst- en cultuurnota, grip op het sociaal domein zal de fractie voor stemmen. 
Bij motie M17-65 van de VVD over integratie ontwaarde de PvdA een verrassende invalshoek. De fractie wil de motie 
van harte steunen, maar wil van de VVD horen of het klopt dat het hier hoofdzakelijk financiële monitoring betreft. Zo 
ja, dan zal de PvdA hier niet in mee stemmen. 
De fractie is voorstander van de moties ‘Eenzaamheid’ en ‘Stimuleren lokale ondernemers’, ‘Streekproducten’ en 
‘Thuiszitters’. De PvdA handhaaft de motie over mantelzorgers. 
 
Mevrouw Verduijn, VVD, antwoordt dat motie M17-65 naast financieel juist ook beleidsmatig is ingestoken, in die zin 
dat het integratieteam net goed is warmgedraaid en dat verdient een vervolg. Dat betreft ook het onderzoek naar een 
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structurelere vorm van borging van de integratie van statushouders, in plaats van in een tweejarig plan. Het verzoek in 
de motie is hierop terug te komen bij de behandeling van de Kadernota 2019. 
 
Mevrouw Willems, PvdA, gaat hierbij voor de totaalontwikkeling rondom de statushouders, waarbij zij de bibliotheken 
als belangrijke partners ziet qua taaleducatie. Deelt de VVD die lijn? 
 
Mevrouw Verduijn, VVD, vindt taal zeker erg belangrijk, maar wil ook rechtdoen aan de landelijke discussies over dat 
breder moet worden gekeken naar de capaciteiten van statushouders. Het Sociaal Cultureel Planbureau onderzoekt 
dit, dus het leeft. De VVD wil niet te diep in de materie duiken, maar eerst bijdragen aan een algemeen breed 
ingestoken onderzoek. De fractie ziet niet zozeer de link van bibliotheken met taaleducatie, maar juist dat de Waard in 
Bergambacht hierin acteert. 
 
De fractie van de heer Schoof, VGBK, steunt de moties M17-65, M17-69, M17-75 en M17-77. De overige moties en 
alle amendementen krijgen geen steun van VGBK, daar zij al bestaand beleid behelzen of in de pijplijn zitten bij de 
ambtelijke organisatie. 
 
De heer Dekker, CDA, wil het bij het amendement over armoedebeleid de reactie van het college afwachten. Het CDA 
trekt amendement A17-32 over de maatwerkvoorziening Wmo en jeugdhulp in na de reactie van het college. De fractie 
heeft hieronder geen harde berekening liggen en vindt het ook niet gepast de huisartsen hierin een specifieke rol 
krijgen. Al met al wil het CDA deze discussie liever in de komende commissies voeren. 
Bij motie M17-68 over streekproducten gaat het de fractie er echt om dat de gemeente achter haar lokale bedrijven 
moet staan en daaraan is deze motie een positieve bijdrage. 
Bij de motie M17-67 over het betrekken van ondernemers bij gemeente-inkopen verschilt het CDA van mening met het 
college. Gezien de dossiers die de raad passeren, wordt hieraan onvoldoende aandacht geschonken. Vandaar dat de 
fractie deze motie handhaaft. 
Begrijpt het CDA goed dat het college bij motie M17-52 (lokale lasten) aangeeft dat de 2 procent ook op dat niveau 
blijft? Non-verbaal begrijpt de fractie dat dat al een gepasseerd station is en daarom trekt zij deze motie in. 
De CDA-fractie zal de moties steunen van de ChristenUnie, ook de VVD-motie over integratie statushouders. Uit eigen 
stage-ervaring weet het CDA dat taaleducatie echt een taak is van bibliotheken en daar moet de raad voor staan, zeker 
als de bibliotheekbus uit Haastrecht en Stolwijk gaat vertrekken. Met de D66-motie ‘Thuiszitters’ stemt het CDA ook in. 
De CDA-fractie blijft van mening dat door het college te weinig aandacht voor en geen invulling aan Right to Challenge 
en de blijverslening is gegeven. 
 
De voorzitter schorst de vergadering. 
 
Schorsing 
 
De voorzitter heropent de vergadering en brengt de amendementen, moties en het raadsvoorstel in stemming. 
 

 A17-29, PK inzake Dekkingspercentage begraafplaatsen 
Het college ontraadt het amendement. 
 
De gemeenteraad verwerpt A17-29 met 3 stemmen voor van de fracties van D66 en Pro Krimpenerwaard en 
28 stemmen tegen van de fracties van CDA, ChristenUnie, GBS, PvdA, SGP, VGBK en VVD. 
 

 A17-30, PK inzake Inflatiecorrectie OZB 
Het college ontraadt het amendement. 
 
De gemeenteraad verwerpt A17-30 met 3 stemmen voor van de fracties van D66 en Pro Krimpenerwaard en 
28 stemmen tegen van de fracties van CDA, ChristenUnie, GBS, PvdA, SGP, VGBK en VVD. 
 

 A17-31, PK inzake Hondenbelasting 
Het college ontraadt het amendement. 
 
De gemeenteraad verwerpt A17-30 met één stem voor van de fractie van Pro Krimpenerwaard en 30 stemmen tegen 
van de fracties van CDA, ChristenUnie, D66, GBS, PvdA, SGP, VGBK en VVD. 
 

 A17-32, CDA inzake Wmo en Jeugdhulp – maatwerkvoorzieningen. 
Het amendement is ingetrokken 
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 A17-33, CDA en PvdA inzake Armoedebeleid 
Wethouder Sleeuwenhoek licht toe dat er sprake moet zijn van een dekking om dit amendement uit te kunnen voeren. 
Zoals het nu is geformuleerd met alleen het schrappen van 100.000 euro aan externe inhuur is dit geen optie voor het 
college. 
 
De gemeenteraad verwerpt A17-33 met 10 stemmen voor van de fracties van CDA, PvdA, D66 en Pro 
Krimpenerwaard en 21 stemmen tegen van de fracties van ChristenUnie, GBS, SGP, VGBK en VVD. 
 

 M17-52, CDA inzake Lasten burgers in relatie tot WOZ 
De motie is ingetrokken. 
 

 M17-55, PK inzake Tiny Houses 
De motie is ingetrokken. 
 

 M17-56, PK inzake Reinigingsrechten 
De motie is ingetrokken. 
 

 M17-57, PK inzake Nota Kunst en Cultuur 
Het college ontraadt de motie en wil het opstellen van dit type beleid graag overlaten aan het nieuwe college. 
 
De gemeenteraad verwerpt M17-57 met 6 stemmen voor van de fracties van Pro Krimpenerwaard, D66 en PvdA en 
25 stemmen tegen van de fracties van CDA, ChristenUnie, GBS, SGP, VGBK en VVD. 
 

 M17-58, PK inzake Boa’s en juristen 
De motie is ingetrokken. 
 

 M17-59, PK inzake Algemene subsidieverordening 
De motie is ingetrokken. 
 

 M17-61, PK inzake Budgetcoach 
De motie is ingetrokken. 
 

 Aangepaste M17-62, PK inzake Subsidiejaarplan 
Wethouder Sleeuwenhoek meldt namens het college ook de aangepaste versie van de motie ten zeerste te ontraden, 
daar de uitvoering hiervan forse ambtelijke capaciteit vergt om het gevraagde per onderzoek eruit te filteren. Alleen 
specifieke grote thema’s zijn mogelijk uit te zoeken. 
 
De gemeenteraad verwerpt de aangepaste motie M17-62 met 12 stemmen voor van de fracties van twee leden van 
CDA, één lid van D66, Pro Krimpenerwaard, PvdA en SGP en 19 stemmen tegen van de fracties van één lid van CDA, 
één lid van D66, ChristenUnie, GBS, VGBK en VVD. 
 

 M17-64, CU en SGP inzake Grip op sociaal domein 
Wethouder Neven wil dit verzoek graag efficiënt qua ambtelijke inzet oppakken door het te verbinden aan thema-
avonden en dan niet met een vast platform, maar per keer bekijken welke partijen daarvoor het beste zijn uit te 
nodigen. 
 
De gemeenteraad aanvaardt M17-64 met 22 stemmen voor van de fracties van CDA, ChristenUnie, D66, Pro 
Krimpenerwaard, PvdA, SGP en VVD en 9 stemmen tegen van de fracties van GBS en VGBK. 
 

 M17-65, VVD inzake Integratie vluchtelingen 
Het college wil de motie overnemen. 
 
De gemeenteraad neemt M17-65 unaniem aan. 
 

 M17-66, CU en SGP inzake Sociale eenzaamheid 
Wethouder Sleeuwenhoek herhaalt dat dit thema intensief wordt opgepakt door de welzijnsinstellingen en het voorveld. 
Voor uitvoering van de motie is een onderzoek nodig dat erg veel capaciteit en geld zou kosten en de vraag is of dan 
die doelgroep wordt bereikt, die juist heel moeilijk bereikbaar is. Het college ontraadt de motie. 
 
De gemeenteraad aanvaardt M17-66 met 22 stemmen voor van de fracties van CDA, ChristenUnie, D66, Pro 
Krimpenerwaard, PvdA, SGP en VVD en 9 stemmen tegen van de fracties van GBS en VGBK. 
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 M17-67, CDA inzake Betrekken Krimpenerwaard-ondernemers bij gemeentelijke uitgaven 
Burgemeester Cazemier deelt mee dat het college deze motie overbodig acht. 
 
De gemeenteraad verwerpt M17-67 met 8 stemmen voor van de fracties van CDA, Pro Krimpenerwaard en PvdA en 
23 stemmen tegen van de fracties van ChristenUnie, D66, GBS, SGP, VGBK en VVD. 
 

 M17-68, CDA inzake Serveren streekgebonden producten op gemeentelijke recepties en andere gelegenheden 
De gemeenteraad aanvaardt M17-68 met 17 stemmen voor van de fracties van CDA, D66, Pro Krimpenerwaard, PvdA, 
drie leden van SGP en vier leden van VGBK en 14 stemmen tegen van de fracties van ChristenUnie, GBS, twee leden 
van SGP, drie leden van VGBK en VVD. 
 

 M17-69, D66 inzake Thuiszitters 
Wethouder Neven deelt mee dat de motie om halfjaarlijks te rapporten technisch uitvoerbaar is. De eerstvolgende 
rapportage volgt in december. Het college geeft de voorkeur eraan deze onder te brengen in de reguliere p&c-cyclus. 
 
De gemeenteraad aanvaardt unaniem M17-69. 
 

 M17-72, PvdA inzake Handhaving budget minimabeleid 
Het college ontraadt de motie. 
 
De gemeenteraad verwerpt M17-72 met 10 stemmen voor van de fracties van CDA, D66, Pro Krimpenerwaard en 
PvdA en 21 stemmen tegen van de fracties van ChristenUnie, GBS, SGP, VGBK en VVD. 
 

 M17-73, PvdA inzake Budget restant minimabeleid 2017 overhevelen naar 2018 
Wethouder Sleeuwenhoek meldt dat als sprake is van een overschot in 2017 dat aan de orde komt bij de Jaarrekening 
2017. Het college ontraadt de motie. 
 
Mevrouw Willems, PvdA, houdt de motie aan tot aan de behandeling van de Jaarrekening. 
 
De motie is aangehouden. 
 

 M17-74, PvdA inzake Mantelzorgpas 
Burgemeester Cazemier meldt dat het college de motie overbodig acht. 
 
De gemeenteraad aanvaardt M17-74 met 18 stemmen voor van de fracties van CDA, ChristenUnie, D66, Pro 
Krimpenerwaard, PvdA en SGP en 13 stemmen tegen van de fracties van GBS, VGBK en VVD. 
 

 M17-75, SGP en VVD inzake Hondenbelasting 
Wethouder Boere wil de motie zo kan lezen dat het dictum betrekking heeft op de Kadernota 2019. Anders zou de 
uitvoering begrotingstechnisch niet correct zijn. 
 
De gemeenteraad aanvaardt M17-75 met 30 stemmen voor van de fracties van CDA, ChristenUnie, GBS, D66, PvdA, 
SGP, VGBK en VVD en 1 stem tegen van de fractie van Pro Krimpenerwaard. 
 

 Gewijzigde motie M17-77, SGP, CU en CDA inzake Rioolheffing niet-aangesloten agrarische gebouwen 
Burgemeester Cazemier meldt dat het college de motie ter beoordeling overlaat aan de raad. 
 
De heer Struijs, PK, legt een stemverklaring af. Hij kan niet instemmen met de motie, omdat met de uitvoering in strijd 
met de wet wordt gehandeld. 
 
De gemeenteraad aanvaardt M17-77 met 23 stemmen voor van de fracties van CDA, ChristenUnie, GBS, SGP, vijf 
leden van VGBK en VVD en 8 stemmen tegen van de fracties van D66, Pro Krimpenerwaard, PvdA en twee leden van 
VGBK. 
 

 Programmabegroting 2018 en Meerjarenbegroting 2019-2021 
De heer Struijs, PK, legt een stemverklaring af. De uitgangspunten in de Begroting zijn niet de uitgangspunten van zijn 
fractie zoals uitgebreid toegelicht in eerste en tweede termijn. Daarom zal Pro Krimpenerwaard tegen stemmen. 
 
De gemeenteraad aanvaardt met meerderheid van stemmen de Meerjarenbegroting 2018-2021 waarbij de fractie van 
Pro Krimpenerwaard wordt geacht tegen het voorstel te hebben gestemd. 
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De heer Van Dorp, CU, memoreert de flinke hoeveelheid relevante vragen die niet de Begroting betroffen en waar het 
college nog geen antwoord op heeft gegeven. Hij verzoekt tot een procedureafspraak te komen hoe hiermee om te 
gaan. 
 
De voorzitter repliceert dat het college zich vanwege de spreektijd moest beperken in de beantwoording. Veel 
onderwerpen komen bij verschillende beleidsprocessen terug. Hij stelt voor dat de fracties de beantwoording zelf 
bewaken en hun vragen waar van toepassing alsnog aan de orde stellen. 
 
De heer Van Dorp, CU, wil voorkomen dat die vragen via allerlei schriftelijke procedures worden ingediend omdat het 
voor raad en college dubbel werk is. 
 
De voorzitter lijkt dat een pragmatische insteek. Alle fracties zijn gerechtigd zijn om de niet-beantwoorde vragen 
opnieuw aan de orde te stellen tijdens de komende commissie- en raadsvergaderingen. 
 
10. Verordeningen gemeentelijke woonlasten 2018 

De fractie van de heer Struijs, PK, stemt niet in met de Verordening Rioolheffing, omdat de fractie die gebaseerd wil 
hebben op het waterverbuik conform de procedure in de voormalige gemeente Nederlek. 
Pro Krimpenerwaard vindt de hoogte van de afvalstoffenheffing inzake vuilniszakken in containers in geen enkele 
verhouding tot de dienst die wordt geleverd. De fractie stemt tegen deze verordening. 
Voor het overige stemt Pro Krimpenerwaard in met het raadsvoorstel. 
 
De gemeenteraad aanvaardt met meerderheid van stemmen de verordeningen gemeentelijke woonlasten 2018 waarbij 
de fractie van Pro Krimpenerwaard wordt geacht tegen de verodeningen rioolheffing en afvalstoffenheffing te hebben 
gestemd. 
 
11. Belastingverordeningen 2018 

De heer Van Dorp, CU, refereert aan het commissiedebat over de effecten van deze verordening op evenementen. De 
fractie heeft de toegezegde terugkoppeling nog niet gezien, maar neemt aan dat die naar de raad komt. 
Daarnaast vraagt de ChristenUnie nogmaals aandacht voor de erg lastig terug te vinden kosten van begrafenisrechten 
op de website. 
 
Burgemeester Cazemier zegt bij het tweede punt toe nogmaals de websitevermelding na te gaan. Over de 
evenementenleges zijn de antwoorden ontvangen, maar nog niet in het college behandeld. Hierop komt het college 
terug met een duidelijke toelichting. 
 
De heer Struijs, PK, is voor een dekkingsgraad bij lijkbezorgingsrechten van 60 procent en zal daarom tegen deze 
verordening stemmen. Voorts is de fractie tegen het berekenen van tarieven voor een invalidenparkeerkaart, omdat zij 
dit niet gepast vindt. Tot slot begrijpt Pro Krimpenerwaard niet goed waartoe de voorgestelde tarieven voor de 
ontheffing van de Zondagswet dienen en is hierop principieel tegen. Dit aspect zou al in de totale verordening verwerkt 
moeten zijn. 
 
De gemeenteraad aanvaardt met meerderheid van stemmen de belastingverordeningen 2018 waarbij de fractie van 
Pro Krimpenerwaard wordt geacht tegen de verordening Lijkbezorgingsrechten, en binnen de legesverordening tegen 
de tarieven voor parkeerkaart invaliden en ontheffing Zondagswet te hebben gestemd. 
 
12. Ter informatie: samenvatting begrotingswijziging raad 7 november 2017 

De gemeenteraad neemt de samenvatting begrotingswijziging raad 7 november 2017 voor kennisgeving aan. 
 
13. Moties Vreemd aan de orde van de dag 

 M17-60, PK inzake Onderzoek VVD-bestuurders voormalige gemeente Nederlek 
De heer Schoof, VGBK, verzoekt de indiener bij het eventuele oplezen van de motie geen namen te noemen. 
 
De heer Heerens, GBS, verzoekt om een leespauze voor de PvdA-moties M17-70 en M17-71. 
 
De heer Dekker, CDA, steunt de vertrouwelijkheidsoproep van VGBK. 
 
De voorzitter ziet meerdere fracties hiermee instemmen en geeft dit standpunt door aan indiener Pro Krimpenerwaard. 
 
De heer Van der Graaf, PvdA, wil bij de stemming rond deze motie de raadszaal verlaten. 
 
De heer Struijs, PK, repliceert op de oproep van VGBK om geen namen te noemen dat het hier bestuurders betreft en 
niet zozeer inwoners. Dan is privacy niet aan de orde. 



pagina 31 van 37 

Het betreft een onderzoek naar VVD-bestuurders in de voormalige gemeente Nederlek met volgende overwegingen. 
 
=== 
M17-60, PK inzake Onderzoek VVD-bestuurders voormalige gemeente Nederlek 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 
constaterende 
- de gevolgde procedure in de voormalige gemeente Nederlek voor de aankoop van de panden Kerkplein 7 en 9 

650.000 euro voor de uitbreiding van de Grote of Johanneskerk aan de oostzijde – Kerkplein te Lekkerkerk, de 
grondverkoop en de medewerking aan de omgevingsvergunning vele vragen oproep 

- op 31 oktober 2017 tijdens de raadsvergadering een actualiteitendebat hieraan is gewijd 
- volgens de brief van het toenmalig college d.d. 17 december 2014, de laatste dagen van zelfstandigheid, de 

gemeenteraad gehoord hebbende, hiertoe heeft besloten evenals het sluiten van een overeenkomst over de 
hoofdlijnen van de transactie, waarin ook voorwaarden zijn opgenomen voor de verkoop van het perceel 
gemeentegrond Kerkplein en het verstrekken van een omgevingsvergunning voor de uitbreiding van het 
kerkgebouw 

- vastgesteld kan worden, na onderzoek door het college, dat geen college- en raadsbesluiten/verslagen zijn 
terug te vinden 

- dit hele proces financiële gevolgen voor de gemeente Krimpenerwaard heeft en gevolgen voor de 
omwonenden/bedrijven, die in grote getalen hiertegen bezwaar hebben gemaakt door zienswijzen in te dienen 
en een petitie te ondertekenen 

 
van mening dat 
- de VVD van de voormalige gemeente Nederlek verantwoordelijk is voor de ontstane situatie 
- een raadsenquête ingesteld kan worden om zowel de voormalige VVD-burgemeester Van der Kluit, de 

voormalige VVD-portefeuillehouder Roelse en de voormalige VVD-raadsleden, onder wie mevrouw Smit en 
mevrouw Hofman, onder ede te horen 

- de gemeenteraad op grond van de Gemeentewet de bevoegdheid heeft op grond van artikel 155a een 
onderzoek in te stellen naar het gevoerde bestuur 

 
spreekt uit dat 
op grond van de Gemeentewet, een raadsenquête ingesteld moet worden met een nader te omschrijven onderzoek 
naar de VVD-bestuurders van de voormalige gemeente Nederlek  
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
Toelichting 
De gemeenteraad is het hoogste orgaan binnen de gemeente. De gemeenteraad stelt de hoofdlijnen van het beleid 
vast en controleert de uitvoering ervan door het college van Burgemeester en Wethouders. Het belangrijkste 
instrument dat de gemeenteraad kan inzetten bij het uitoefenen van die controlerende taak is de raadsenquête. 
Een raadsenquête kan alleen worden ingesteld als een meerderheid van de gemeenteraad hiermee instemt. Voor het 
uitvoeren van de raadsenquête stelt de raad een onderzoekscommissie in, de enquêtecommissie. Deze commissie 
bestaat uitsluitend uit leden van de gemeenteraad. De enquêtecommissie doet onderzoek naar het functioneren van 
het gemeentebestuur of leden van een voormalig gemeentebestuur over een bepaald onderwerp. 
De enquêtecommissie kan getuigen en deskundigen horen. Zo nodig gebeurt dat onder ede. Het horen gebeurt in een 
openbare zitting van de enquêtecommissie. De enquêtecommissie kan echter ook om gewichtige redenen besluiten 
een verhoor of een gedeelte daarvan niet in het openbaar af te nemen. 
 
De motie is ondertekend door de fractie van PK. 
=== 
 
De heer Hamel, VVD, maakt nogmaals bezwaar tegen het opnoemen door de fractie van Pro Krimpenerwaard van de 
namen. 
 
De heer Van der Ham, SGP, meent dat het instrument enquête in het leven is geroepen om een discussie aan te gaan 
over verantwoordelijkheden. Wie is nu nog verantwoordelijk te houden voor besluiten van de gemeente Nederlek? 
 
De heer Struijs, PK, zegt dat het een mogelijkheid is om de rekening neer te leggen bij voormalige bestuurders. Bij de 
aankoop van de twee betreffende panden zou een besluit zijn genomen, maar een collegevoorstel, raadsvoorstel of –
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besluit uit Nederlek ontbreekt. Daarvoor zouden de toenmalige burgemeester en wethouder persoonlijk aansprakelijk 
kunnen worden gesteld. Dat gebeurt bij uitzondering, maar is wel degelijk voorgekomen en juridisch mogelijk. 
 
De heer Bening, D66, neemt aan dat het college uit meer dan VVD-leden bestond. Waarom alleen een onderzoek 
instellen naar de collegeleden van deze partij? 
 
De heer Struijs, PK, licht toe dat het heeft te maken met de betrokkenheid van deze collegeleden. Het was anders 
geweest als er sprake was geweest van een college- of raadsbesluit of verslagen van gemeentevergaderingen waaruit 
had gebleken dat de intentie was om de panden aan te kopen. Die was er niet en Pro Krimpenerwaard acht deze VVD-
bestuurders en ook de raadsleden van die partij van de gemeente Nederlek hiervoor verantwoordelijk. 
 
De heer Bening, D66, vraagt naar de verantwoordelijkheid. Is die er omdat genoemde burgemeester en wethouder 
toevallig van de VVD zijn? 
 
De heer Struijs, PK, meent dat van toeval geen sprake is. De wethouder was hiervoor verantwoordelijk vanuit zijn 
portefeuille. Daarnaast waren er de VVD-burgemeester en de VVD-raadsleden. Pas als al deze personen onder ede 
worden gehoord, is de waarheid te achterhalen. 
 
De heer Schoof, VGBK, ontraadt de raad de motie te ondersteunen, omdat zij volstrekt overbodig is. VGBK hoort Pro 
Krimpenerwaard vooruitlopen op de conclusies, terwijl de enquête nog niet is gestart. 
 
De heer Van der Ham, SGP, beluistert dat Pro Krimpenerwaard de VVD-bestuurders, maar ook de raadsleden ter 
verantwoording wil roepen. Tegelijk zegt de heer Struijs zelf dat de raad van Nederlek in dezen helemaal geen besluit 
heeft genomen. Hoe wil de Pro Krimpenerwaard-fractie alleen raadsleden van één partij horen? 
 
De heer Struijs, PK, antwoordt dat dat in de opdrachtformulering is te betrekken, als dat nodig is. Hoe dan ook stonden 
de VVD-raadsleden dichter bij hun collegeleden dan de overige raadsleden. Ook dat hoort bij het stuk 
verantwoordelijkheid dat die VVD-raadsleden zouden moeten nemen. 
 
De heer Van der Ham, SGP, ziet een bevestiging van het beeld dat Pro Krimpenerwaard bezig is met een hetze naar 
de VVD. De fractie Pro Krimpenerwaard verklaart zelf dat de raad in dezen niet betrokken was. Waarom wil hij dan 
onderzoek doen naar VVD-raadsleden, die net als de overige leden niet bij de besluitvorming betrokken zijn geweest? 
De SGP meent dat Pro Krimpenerwaard dit ook zelf een niet-steekhoudend argument zou moeten vinden, omdat de 
gemeentelijke constellatie er sinds 2002 volledig anders uitziet, met verschillende verantwoordelijkheden voor raad en 
college. 
 
De heer Struijs, PK, wijst erop dat ook de cultuur binnen de gemeente Krimpenerwaard nog steeds niet dualistisch is. 
Omdat de rekening bij deze gemeente ligt, lijkt het Pro Krimpenerwaard verstandig dat haar raadsleden met nog enig 
verantwoordelijkheidsgevoel achterhalen op welke wijze dit tot stand is gekomen. Waarom ontbreken besluiten in de 
voormalige gemeente Nederlek? Waarom is de formele weg niet bewandeld?  
 
De heer Van der Ham, SGP, blijft het een volstrekt raadsel waarom Pro Krimpenerwaard zich alleen richt op één 
politieke groepering, terwijl vanwege de niet-aanwezige besluiten van betrokkenheid geen sprake kan zijn. Blijkbaar 
kan en wil die fractie dit niet uitleggen en daarom stelt de SGP vast dat het oogmerk met de motie kennelijk anders is. 
 
De heer Struijs, PK, kan zich voorstellen dat de SGP de hele voormalige raad van Nederlek wil horen. Als deze raad 
de motie steunt, kan de wijze van uitvoering nader worden afgesproken. 
 
De heer Van der Ham, SGP, lijkt het compleet duidelijk dat dit een onzinmotie is en daar gaat zijn fractie niet in mee. 
Hij concludeert dat Pro Krimpenerwaard bezig is met politieke stemmingmakerij, maar geen enkel steekhoudend 
argument aandraagt waarom die fractie het op deze manier wil aanvliegen. Daarmee heeft de SGP-fractie de grootste 
moeite. 
 
De heer Struijs, PK, begrijpt dat dat gevoel niet is weg te nemen, omdat de SGP kennelijk al een vooringenomen 
standpunt heeft. Dat betreurt de Pro Krimpenerwaard-fractie, die nogmaals oproept de motie te ondersteunen, zodat 
de raadsleden met elkaar kunnen bekijken hoe hieraan uitvoering is te geven.  
 
De heer Hamel, VVD, sluit zich volledig aan bij de woorden van de SGP-fractie. Het lijkt alsof Pro Krimpenerwaard een 
persoonlijke vete wil uitvechten jegens VVD-bestuurders, terwijl het in wezen om de verantwoordelijkheid van de hele 
toenmalige raad gaat. De VVD ontraadt hierom deze motie en vindt het hoogst ongepast dat de motie namen noemt in 
het kader van de privacywetgeving. 
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De heer Heerens, GBS, verwijst bij de recente uitgebreide discussie over de aanbouw bij de Johanneskerk in 
Lekkerkerk naar de data die hij heeft genoemd waarop de raad van Nederlek hierover gesproken heeft. De 
kerkrentmeesters gingen daarmee akkoord, maar de gemeente Nederlek kon het op dat moment niet financieren. 
 
De voorzitter brengt de motie in stemming. De heer Van der Graaf, PvdA, onthoudt zich van stemming. 
 
De gemeenteraad verwerpt M17-60 met 1 stem voor van de fractie van Pro Krimpenerwaard en 29 stemmen tegen van 
de fracties van CDA, ChristenUnie, D66, GBS, PvdA, SGP, VGBK en VVD. 
 

 M17-63, PK inzake Instellen onderzoek verplaatsen Waaggebouw te Krimpen aan den Lek 
De heer Struijs, PK, dient de volgende motie in. 
 
=== 
M17-63, PK inzake Instellen onderzoek verplaatsen Waaggebouw te Krimpen aan den Lek 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 
constaterende dat 
- het nieuwe winkelcentrum in Krimpen aan de Lek bijna klaar is, maar dat het appartementencomplex Het 

Waaggebouw nog gebouwd moet worden 
- dit woongebouw van twaalf appartementen is gepland tussen het Cultuurhuis en de Hoofdstraat 
- tweeduizend inwoners/winkeliers ernstig bezwaar tegen de bouw van Het Waaggebouw op deze locatie hebben 

en een petitie ondertekend hebben met de tekst ‘WAAG HET NIET’ 
- de inspraak Dorpshart-centrum 2009/2010 als volstrekt onvoldoende ervaren wordt 
- de plannen winkelcentrum ook in de loop der tijd aangepast zijn 
- de gemeente Krimpenerwaard ook in dit dossier de opvattingen/besluiten van de voormalige gemeente 

Nederlek moet uitvoeren 
- enkele raadsbesluiten van de voormalige gemeenten voor het college en de raad aanleiding zijn geweest 

daarop een ander besluit te nemen, zoals o.a. de brandweerkazerne in Stolwijk (tegen meerkosten) 
- op dit moment door partijen onderzocht wordt of Het Waaggebouw in aangepaste vorm gerealiseerd kan 

worden 
- de actiegroep op die locatie geen Waaggebouw wenst 
 
van mening dat 
de opvatting van tweeduizend bewoners en winkeliers serieus genomen moet worden 
 
draagt het college op 
het verplaatsen of intrekken van Het Waaggebouw serieus te onderzoeken, de inwoners daarbij te betrekken, en ook 
de financiële gevolgen in kaart te brengen 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
De motie is ondertekend door de fractie van PK. 
=== 
 
De heer Schoof, VGBK, betoogt dat het gezien het webartikel van Pro Krimpenerwaard op 18 september 2017 over de 
stedelijke kwaliteit van het Waaggebouw, waarbij lof werd uitgesproken over de te bouwen appartementen als aanwinst 
voor Krimpen aan de Lek, onzin is nu te veronderstellen dat het gebouw het uitzicht onttrekt van het Cultuurhuis. Vlak 
daarvoor heeft een commissielid van deze fractie bijna dezelfde bewoordingen gebruikt. VGBK vindt dit exemplarisch 
voor hoe Pro Krimpenerwaard politiek bedrijft en noemt dit populistische verkiezingsretoriek. 
 
De heer Heerens, GBS, wil nog verdergaan dan Pro Krimpenerwaard. De fractie vindt dat bij zoveel tegenstand in het 
dorp Krimpen en de filosofie aangaande lokale partijen, niet alleen onderzoek nodig is, maar zelfs besloten moet 
worden, het Waaggebouw te verhuizen naar een andere plek. Vandaar dat GBS deze motie zal steunen. 
 
De heer Bening, D66, had begrepen dat deze dag een aangepast collegevoorstel zou komen over het Waaggebouw 
inclusief kostenplaatje. D66 wil eerst daarop wachten en daarom verwerpt de fractie deze motie. 
 
De heer Van Dorp, CU, lijkt het geen effectieve wijze van besturen om nog voor het college over dit plan kan 
terugrapporteren met een nieuwe onderzoeksopdracht te komen. De ChristenUnie is tegen de motie. 
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De heer Zuijderwijk, VVD, gaat ervan uit dat het college goed naar alle bezwaren heeft geluisterd en die in het 
aangepaste voorstel zal verwerken. De VVD wil dat afwachten en niet op de zaken vooruitlopen. 
 
De heer Van der Ham, SGP, wijst erop dat de motie meldt dat er een onderzoek loopt en wil eerst de resultaten 
daarvan afwachten. De SGP had voorts altijd de indruk dat Pro Krimpenerwaard besluiten van voormalige gemeenten 
wilde respecteren; kennelijk komt men daar hierop terug. 
 
De heer Dekker, CDA, wacht het voorstel van het college af. 
 
Wethouder Blok refereert aan haar toezegging in juni jl. om naar aanleiding van de raadsdiscussie aan de slag te gaan 
met het door de raad opgedragen huiswerk. Op 24 oktober is door het college een gewijzigd ontwikkelplan vastgesteld, 
dat door de Agendacommissie voor de commissie van 28 november 2017 is geagendeerd. Op 9 november zijn de 
stukken te vinden in iBabs. In de raadsvergadering van 12 december kan de raad zich hierover definitief uitspreken. 
Het college staat achter dit gewijzigde plan dat binnen de kaders is uit te voeren. Het college acht het wenselijk om 
daarbij het commitment van de raad te vragen om duidelijkheid te hebben voor nu en de toekomst. 
 
De heer Struijs, PK, beluistert in eerste termijn dat de meeste fracties liever eerst het voorstel van het college 
afwachten en dat het staat geagendeerd voor de komende commissie- en raadsvergadering. Daarom lijkt het Pro 
Krimpenerwaard verstandiger, de motie aan te houden en de verdere ontwikkelingen te volgen. Mocht er aanleiding toe 
zijn, dan zal de fractie de motie alsnog indienen. 
 
De voorzitter schorst de vergadering. 
 
Schorsing 
 
De voorzitter heropent de vergadering. 
 

 M17-70, PvdA inzake Flexibele betaalbare woningen 
Mevrouw Goudriaan, PvdA, memoreert de reactie van het college op de motie ‘Tiny houses’ bij de 
begrotingsbehandeling dat dit aandacht krijgt in het uitvoeringsprogramma van de Woonvisie. Het aspect 
duurzaamheid is goed geland in het woonbeleid. Niettemin heeft de fractie de behoefte met een soortgelijke motie te 
komen, omdat zij voelt dat op haar inbreng inzake goedkoop, flexibel en innovatief bouwen, dit om de huur- en 
bouwprijs van woningen te drukken, te weinig respons is gekomen vanuit het college. Goedkope huur- en 
koopwoningen zijn essentieel voor jongeren met een klein inkomen en voor crises en andere urgentiesituaties, maar 
zijn er nog amper in de Krimpenerwaard. De bezorgdheid van de PvdA hierover wordt vertaald met deze motie. Het 
begrip ‘containerwoningen’ roept anders associaties op, maar het betreft hierbij echt kwalitatief goede gebouwen en 
complexen. Dit is op internet na te gaan. Groot voordeel is ook dat dergelijke woningen indien nodig op korte termijn 
zijn te plaatsen en te verwijderen. Graag een reactie van het college met meer aandacht voor deze flexibele en 
innovatieve bouwstijl. Afhankelijk daarvan zal de PvdA de motie al dan niet aanhouden. 
 
=== 
M17-70, PvdA inzake Flexibele betaalbare woningen 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 
roept het college op 
in de uitwerking van de woonvisie de mogelijkheid en voorwaarden te creëren voor verhuurders voor het neerzetten 
van containerwoningen 
 
en gaat over tot de orde van de dag.  
 
De motie is ondertekend door de fractie van de PvdA. 
=== 
 
De heer Bening, D66, heeft ook gegoogled naar tiny houses en andere innovatieve bouwvormen en stuitte tot zijn 
verbazing in Almere en Lelystad op woningen van 20-25 m2 voor 140.000 tot 170.000 euro. D66 had verwacht dat ze 
goedkoper waren. Heeft de PvdA nader onderzoek gedaan? 
 
De heer Both, CU, informeert wat onder ‘verhuurders’ in de motie wordt verstaan. 
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Mevrouw Goudriaan, PvdA, legt uit dat woningbouwverenigingen in Amsterdam complexen met containerwoningen 
voor studentenhuisvesting hebben, maar particulieren zien hierin als verhuurder misschien een markt. D66 refereert bij 
het voorbeeld-Flevoland aan koopwoningen en dan behoren de prijzen zoals genoemd tot de goedkope sector. Maar 
de maandhuur voor dit soort woningen nabij het centrum van Amsterdam inclusief nutsvoorzieningen, verzekeringen 
en wifi bedraagt circa 500 euro per maand. Dat bedrag is in deze gemeente goedkoper, namelijk rond 350 euro 
maandhuur, exclusief huurtoeslag.  
 
De heer Schoof, VGBK, wil graag de gevolgen van deze sympathieke motie weten, als dit soort woningen volwaardig 
mee gaan tellen in de opgave van de Woonvisie. Dus graag een reactie van het college hierop. 
 
De heer Hamel, VVD, wijst op enkele wooneenheden in Schoonhoven die worden verhuurd voor de prijs die de PvdA 
net noemt. Is daarnaar een behoeftepeiling geweest? 
 
Mevrouw Goudriaan, PvdA, meldt dat uit de meest recente cijfers blijkt dat de vraag naar goedkope huurwoningen, 
veelal voor mensen die van de huurtoeslag gebruikmaken, liefst 50 procent van de totale vraag betreft. 
 
Wethouder Blok wijst erop dat de raad op meerdere plekken in de Woonvisie heeft vastgelegd dat zij samen met het 
college expliciete aandacht zou hebben voor de innovativiteit op de markt qua duurzaamheid. Daarnaast is 
afgesproken dat het college voorwerk zou doen voor de discussie hierover met een opgave per kern en per type 
woningen om vanuit die kaders verder in te zoomen. 
50 procent bij de vraag naar goedkope woningen is genoemd door de directeur van Woningcorporatie Gouderak. Het 
college deelt die conclusie niet zonder meer, zeker niet gemeentebreed bekeken. 
In Schoonhoven-Noord wordt een meerjarige pilot uitgevoerd om leegstand bedrijfsvastgoed te transformeren tot 
studentenhuisvesting. De markt heeft dat niet opgepakt, ondanks de aansporing van het college. Waarom stelt de 
PvdA dat de lokale markt hierom staat te trappelen? D66 maakt de terechte opmerking dat er ontwikkelaars c.q. 
verhuurders moeten zijn die erin willen investeren. Het college ervaart hierover nog niet echt enthousiasme bij de 
corporaties. Sterker nog, zij doen niet mee aan de pilot Schoonhoven-Noord vanwege een behoorlijke investering bij 
een vrij korte levensduur en zeker bij energieneutraal bouwen. 
Flexibel wonen staat ook in de Woonvisie. De leegstand van vastgoed is al dan niet tijdelijk te transformeren via 
verplaatsbare muren. Hiervan zijn mooie voorbeelden in Utrecht. In de Krimpenerwaard is geschikt vastgoed aanwezig. 
De raad moet aan de hand van concretere gegevens kijken naar de eerste aanzet over waar behoefte aan is in de 
gemeente per kern en welk woningtype daarbij past. Bovendien heerst in de Krimpenerwaard nog de oudere traditie 
om eerst de kat uit de boom te kijken en dan ineens een volwaardige woning te kopen die aan alle wensen voldoet. 
Wellicht kunnen hieraan pilots worden vastgeknoopt. Er zijn prachtige experimenten in den lande, maar de vraag is of 
en in hoeverre die bij deze gemeente passen. 
Het ene tiny house in de Krimpenerwaard staat op wielen en dat is een andere zaak dan een volwaardige woning. 
Daar zijn genoeg van te vergeven in deze gemeente, maar het is nog een hele opdracht om het juiste product voor de 
juiste doelgroep op de juiste locatie beschikbaar te hebben. Het college heeft daar nog geen pasklaar antwoord op, 
maar probeert dat zo interactief mogelijk te doen. Daarom roept men de PvdA-fractie op de komende maanden zoveel 
mogelijk creativiteit in deze discussie te brengen en bij voorkeur met de doelgroep aan de gesprekstafel. 
Alles overziend ontraadt het college de motie omdat zij overbodig is. Die discussie wordt gevoerd in de gemeente bij 
de uitvoering van de Woonvisie. 
 
Mevrouw Goudriaan, PvdA, is bereid die discussie af te wachten. Begrijpelijk dat volgens het college het aanbod vooral 
op de behoeften moet zijn gefocust. Het duurt erg lang dat die behoeften in kaart worden gebracht en zonder dat is er 
geen enkele aanname te doen voor dit marktsegment. Welk tijdspad hangt aan het uitvoeringsprogramma? 
 
Wethouder Blok probeerde aan te geven dat het college bij het debat over de uitvoeringsagenda zo goed mogelijk de 
raad de handvatten aan te reiken om dit debat te voeren. De raad moet niet verwachten dat het mogelijk is de lokale 
woningmarkt tot drie cijfers achter de komma in kaart te brengen. 
Het college streeft ernaar om nog dit jaar de eerste discussie over de uitvoeringsagenda van de Woonvisie op 
hoofdlijnen te voeren om de kaders op te halen bij de raad. Daarna is begin 2018 de vervolgdiscussie met alle 
betrokken partijen om de tafel. Excuses voor de ontstane vertraging door personele wisselingen in de ambtelijke 
organisatie. 
 
De heer Heerens, GBS, kan zich vinden in deze motie. Het college spreekt over te weinig animo voor het 
studentencomplex in Schoonhoven-Noord, maar het uiterlijk daarvan schrikt studenten heel erg af ook na wat 
opknapwerk. Bovendien heeft dit pand een slechte reputatie in dat dorp. GBS is voorstander van sloop. De fractie hoort 
bij de doelgroepen met financiële problemen, zoals gescheiden gezinnen en jongeren dat zij zich geen koopwoningen 
kunnen permitteren vanwege de strengere hypotheekeisen. Daarom zijn zij aangewezen op huurwoningen en dan kan 
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het heel interessant zijn voor gemeenten en corporaties om goedkope alternatieven te verkennen. Reëler zou daarom 
volgens de fractie een onderzoek naar de lokale woonbehoeften zijn. 
 
Mevrouw Goudriaan, PvdA, trekt de motie in. De PvdA heeft haar punt gemaakt en van het college een globaal 
tijdspad meegekregen voor de raadsdiscussie. 
 

 M17-71, PvdA inzake Kaders evenementenbeleid 
Mevrouw Goudriaan, PvdA, memoreert dat op de vraag van de PvdA naar het evenementenbeleid het college 
aangegeven dat dit in ontwikkeling is. Het lijkt de PvdA een goede zaak om voorafgaand daaraan in de raad 
gezamenlijk de kaders te bespreken via een startnotitie, alvorens verder te gaan in het proces. Vandaar deze motie. 
 
=== 
M17-71, PvdA inzake Kaders evenementenbeleid 

De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 november 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
 
roept het college op 
alvorens een evenementenbeleid op te stellen eerst met een startnotitie voor de raad te komen. Op die manier kan de 
raad zich buigen over de kaders waaraan het evenementenbeleid moet voldoen 
 
en gaat over tot de orde van de dag.  
 
De motie is ondertekend door de fractie van PvdA. 
=== 
 
De heer Schoof, VGBK, wijst op de thema-avond voor de betrokken partijen die met huiswerk op pad zijn gestuurd om 
inbreng te geven aan het gevraagde in de motie. Daarom steunt VGBK de motie niet, omdat zij feitelijk al in uitvoering 
is en wacht de inbreng af. 
 
De heer Verburg, SGP, zal de motie evenmin steunen. De fractie heeft tijdens de vorige raadsvergadering verzocht om 
de aanbevelingen van de Nationale Ombudsman en ook de omwonenden bij het evenementenbeleid te betrekken. Als 
het college dat wil toezeggen, wordt deze motie ingewilligd. 
 
De heer Heerens, GBS, vindt het ook niet noodzakelijk deze motie te steunen, omdat omtrent de wens van de PvdA 
volgens VGBK en de SGP al een en ander in gang is gezet.  
 
Burgemeester Cazemier wijst erop dat het een uitvoerende collegebevoegdheid betreft, daar het om de verlening van 
evenementenvergunningen gaat. De beleidsregels die het college daarbij wenst te hanteren, worden gepubliceerd. Het 
college is voornemens de beleidsregels aan de raadscommissie ter advisering voor te leggen. Tegen die achtergrond 
ontraadt het college motie M17-71. 
 
Mevrouw Goudriaan, PvdA, hoort dat de raadscommissie zich gaat buigen over de nog te publiceren regels rond 
evenementenbeleid. De PvdA wil verder gaan dan de reactie van het college, namelijk dat de raad in de gelegenheid 
wordt gesteld om de beleidskaders te stellen, mede naar aanleiding van de inbreng van de ondernemers en andere 
belanghebbenden. De fractie trekt de motie in. 
 
14. Moment van stilte 

De voorzitter verzoekt de aanwezigen een korte stilte in acht te nemen waarbij eenieder de vergadering op zijn of haar 
gewenste wijze kan afsluiten. 
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15. Sluiting 

De voorzitter dankt alle aanwezigen voor hun inbreng en sluit de vergadering. 
 
 
Aldus vastgesteld in de openbare raadsvergadering van de gemeente Krimpenerwaard, gehouden op 
12 december 2017. 
 
de griffier,      de voorzitter, 
 
 
 
 
drs. K.E. Driehuijs     Mr. R.S. Cazemier 


